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DOBRODOŠLI NA (URANU
(Mcf) Alije iskanje resnice in obveščanje javnosti o 
tej resnici res prva in edina naloga novinarjev, ali pa 
so novinarji tudi nekakšni propagandisti katerih 
izdelek je vest ali kakšna druga novinarska zvrst?
To vprašanje si lahko zastavimo ob ugotovitvah, da 
smo ta trenutek sredi informacijskega viharja, ki ima 
lahko za naš del Slovenije zelo hude gospodarske 
posledice. Še sreča, da tujci nimajo dostopa do 
slovenskih in tudi lokalnih medijev in tako niso 
seznanjeni z vsemi nevarnostmi našega okolja, sicer 
bi dobro premislili ali je zdravo priti na dopust k 
nam. Po eni strani smo priče številnim razpravam o 
škodljivosti uporabe izstrelkov s konicami iz 
osiromašenega urana in vse bolj glasna so vprašanja 
o tem ali so takšne izstrelke odvrgli tudi v našem 
delu morja. Radioaktivno morje seveda ni posebej 
privlačna turistična destinacija, seveda pa ima 
takšno ugibanje lahko tudi katastrofalne posledice za 
ribiško gospodarstvo, saj nihče ni pripravljen 
kupovati rib, ki se ponoči svetijo.
Tudi na domači, lokalni ravni imamo svoj uran. Gre 
za delo z azbestom v ladjedelnici, škodljivost tega
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materiala pa je več kot dokazana. In ladjedelnica je 
slabih 100 metrov od glavnega izolskega kopališča 
ter takorekoč na drugi strani Delamarisove ograje. 
Vzrokov za skrb je kar nekaj in gotovo jih ne gre 
podcenjevati. Toda pri iskanju takoimenovane 
resnice je vendarle treba biti dovolj pošten do vseh 
resnic, ki so takrat na voljo. Ena takšnih, čeprav je 
lahko tudi izmišljena, je tista, ki pravi, da Nato v 
morje ni odmetaval izstrelkov z omenjenimi 
radioaktivnimi konicami. Morda je resnica tudi 
zagotovilo Ladjedelnice, da so zadnja leta pri njih 
popravljali tako malo ladij z azbestno izolacijo, da 
jih je komaj za vzorec. Toda takšna informacija je za 
večino bralcev, poslušalcev ali gledalcev nezanimiva 
in tega se zavedajo tudi novinarji, zato ne bo našla 
poti na prvo stran časopisa ali med uvodne radijske 
in televizijske vesti. Naredimo kratek preizkus. 
Denimo da sta na prvi strani Mandrača takšna-le 
naslova:
1. Ribe iz Delamarisa povzročajo raka.
2. Ribe iz Delamarisa ne povzročajo raka.
Katerega od člankov bi se lotili najprej?

TRGOVINA Z AVTODELI
d.o.o. Izola 
TRGOVSKA 4 
IZOLA

POCENI SNEŽNE VERIGE /100% ANTIFRIZ 
tel.: 05/ 641 57 78, 641 66 08 495 SIT
odprto od 8.00 do 17.00 ure

VSI IZOLSKI 
GRBI______
V prostorih italijanske skupnosti v palači Besenghi so v 
torek zvečer predstavili novo knjigo založbe "II 
Mandracchio" z naslovom Izolski priimki in grbi. 
Dvesto strani obsegajoča knjiga je delo dveh avtorjev. 
Marino Bonifacio, po rodu Pirančan, sicer pa Tržačan, je 
obdelal znane izolske priimke, raziskovalec Giovanni 
Radossi iz Rovinja pa je obdelal grbe znanih izolskih 
družin.

V uvodnih besedah je Silvano Sau pojanil pomen 
tovrstnih raziskav in izdaj za ohranjanje kulturne in 
zgodovinske identitete teh krajev, povedal, da se na ta 
način italijanska skupnost vključuje v razprave o 
nacionalni, etični, kulturni, politični in jezikovni 
zgodovini teh krajev, ter citiral Radossija, ki piše 
tako-le: Izolan si postal s svojo etnično in kulturno 
pripadnostjo ter s prispevkom k razvoju mesta.
Knjiga o izolskih priimkih in grbih je izšla v nakladi 500 
izvodov tudi s pomočjo Ministrstva za kulturo republike 
Slovenije. Zaradi omejenega števila izvodov knjiga žal 
ni v prosti prodaji.

www.slo-istra.com
izolske spletne strani
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Obala 114, Lucija 
tel.: 05 677 03 28 
fax: 05 677 03 29



To rubriko seveda že dobro poznate in ni treba ponavljati, da v njej 
objavljamo različna pisma, namenjena uredništvu ali drugim bralcem 
Mandrača.
Skratka: Zanimajo nas pisma z vsebino in z veseljem jih bomo še naprej 
objavljali.

OŠ LIVADE V "TEMI"
Sem mati dveh šoloobveznih otrok, ki obiskujeta OŠ livade Izola. Že dolgo časa 

opažam, da je pot, ki vodi iz Južne ceste do šole in prostor pred njo v temi. To 
opažam že najmanj leto dni, ko prihajam na roditeljske sestanke, govorilne ure ter 
po otroke ko pridejo iz šolskih izletov ter večkrat tedensko, ko vozim otroke na 
športne aktivnosti v večnamensko telovadnico.

Celotna pot iz Južne ceste in prostor pred šolo je v temi. Ena svetilka javne 
razsvetljave, ki gori je vsaj 50-100m na cesti pod šolo (pod zeleno hišo) - 
najbližja, druga pa komaj na križišču z Južno cesto. Svetilka, ki stoji nasproti 
vhoda - kuhinje šole je že najmanj leto dni "v temi".

Opozoriti želim, da je s tem varnost otrok ter ostalih, ki uporabljajo to pot 
skrajno nevarna. Zadnji dogodek - popolna zmeda zaradi tega se je zgodila v 
petek 19.01.2001. Otroci višjih razredov so ob 06.15 odšli na športni dan - 
smučanje na Cerkno. Pred šolo sta ob pločniku, ki je zelo ozek čakala dva 
avtobusa. Vse je bilo v temi. Medla svetloba je sevala le iz prtljažnika avtobusa, 
kamor naj bi otroci (starši) zložili vso smučarsko in ostalo prtljago. Vsi so se 
gnetli z vso prtljago na tem ozkem pločniku ob avtobusu. Glede na to, daje bila 
velika množica odraslih ljudi in otrok za dva avtobusa ter najmanj po en starš, ki 
jih je spremljal, je bila zmeda velika, saj si se lahko prepoznal le ob neposredni 
bližini z nekom v bližini avtobusa in se prerival do prtljažnika, da si natovoril 
opremo. Enako je bilo zvečer okrog 19.30, ko so se otroci vrnili. Z avtomobili je 
bilo nevarno pripeljati se do šole, saj je bila popolna tema, na cesti pa so se gnetli 
otroci in v temi iskali svoje starše.

Čudi me, da v vsem tem času nihče od pristojnih iz OŠ Livade ni obvestil 
pristojnih v občini Izola, ki upravljajo z javno razsvetljavo, da bi svetilko 
usposobili in da bi služila svojemu namenu. Tudi učitelji, ki spremljajo otroke na 
izletih bi na zadevo lahko opozorili vodstvo šole, da bi ukrepalo zaradi varnosti 
otrok. Pa tudi zaradi varnosti šole same, saj je v takih razmerah tudi možnost 
raznih kriminalnih dejanj okrog šole večja.
Zato pozivam vse pristojne v občini Izola, go.Pečan Bredo - županjo, Komunalo 

Izola, Elektro Koper - rajon Izola, g.Jožefa Marka - ravnateja OŠ Livade, da 
zadevo čimprej uredijo.
Upam, da bo moje pisanje zaleglo in izboljšalo ter odpravilo nastalo situacijo ter 

da bo navedena "svetilka" kmalu tudi zasvetila.
Majda Klun

O MEJI NA MIRNI IN ŠE O ČEM
Hudič naj me ne premoti, da bi se spozabil in polemiziral z Gregorjem Kirnom; 

kot da bi branjevko, ki ponuja korenje in solato, spraševal o zlatu. Tistim 
Izolanom pa, ki so prebrali njegovo zadnje "izvajanje", bi morda le še enkrat 
povedal, daje bila Savudrija, vsaj do polovice, sestavni del občine Piran, torej, 
lastnina občine, in da so tiste nekdanje občinske meje danes še vedno pravno in 
edino veljavne. Ne glede na to, kaj tam raste in živi, sodi pravno k občini Piran. 
Vsaj to! Torej, ne gre za slovensko okupacijo, ampak za njeno pravico.

Če komu zvonijo v prazni glavi bobneče morebitne zahteve Italijanov do meje 
pri Postojni, potem pa pridajmo temu še "našo" zahtevo po meji na Plitvičkih 
jezerih; enaka bi bila utemeljitev, kot za Postojno, tako za Plitvice, kot za mejo v 
Piranskem zalivu!
Da, medtem ko kontaktiram s predsednikom ZDA (s papežem še nisem utegnil), 

puščam v miru Izolane, kot sem jih doslej, razen tiste, seveda, v krog katerih sodi 
tudi Kim, ki si zaman poskušajo s kardeljanskimi sodišči priklicati svojo čast in 
svoje dobro ime, kar so, če so to imeli, za vedno izgubili v zaudarjajoči mlaki 
danes že skoraj izsušenega socialističnega sistema in njene morale.

Frane Golj.evšček

ZA BOLJ VARNE SEŽIGALNICE
Gaia je akcijska iniciativa velikih okoljevarstvenih mednarodnih organizacij 

kot so Greenpeace in Friends of the Earth, strokovnih zvez -Doctors for 
Environment, Health Care Without Harm, Physicians for the Environment, 
Center for Health, Environment and Justice, Intem. Endometriossis Association 
Int..., nacionalnih in lokalnih nevladnih organizacij in posameznikov, ki 
promovirajo take oblike razvoja in take industrijske procese, ki v okolju, 
prehrambeni verigi in organizmih živih bitij ne puščajo nerazgradljivih, 
bioakumulativnih in transgeneracijsko prenosljivih polutantov.

Gaia je bila ustanovljena junija 2000 v Centru za trajnostni razvoj na Univerzi 
Massachusetts v Lowellu. Prvi razširjeni strateški sestanek GAIE je bil 
decembra letos na UNEPovih pogajanjih o POPsih v Johannesburgu, s katerega 
je prišlo tudi dokončno oblikovano besedilo deklaracije in s katerim je GAIA 
podprla UNEPovo pozicijo do persistentnih organskih polutantov - POPsov. 
Morda se ne veste - 10. dec. 2000 je bil na UNEPovem summitu sprejet 
mednarodni sporazum na gobalni ravni - vključno z ZDA - do prvih 12 najhujsih 
organskih polutantov, med katere spadajo tudi dioksini, furani in PCBji, ter 
omejevanju in opuščanju tistih produkcijskih procesov, pri katerih ti POPsi 
sodelujejo oz. nastajajo.

Morda ste kaj sledili slovenski sezigalniski zgodbi - MOP je letos marca 
razveljavilo sodobno domčco sežigalniško uredbo iz leta 1994 in namesto nje 
sprejelo popolnoma zastarelo EU sežigalniško direktivo iz leta 1989 (brez 
dioksinov in furanov, 12x večje dovoljene količine za nekatere težke kovine itd). 
Ta zakonodaja deli sežigalnice na tiste za komunalne in nevarne odpadke in ima 
še celo vrsto drugih pomanjkljivosti in lukenj ter omogoča zadržanje izvajanja 
najnovejše evropske sežiglaniške direktive, sprejete novembra 2000. Na srečo 
smo to v Uradnem listu opazili in zagnali vik in krik, telefonirali na EU Komisijo 
in dobili zagotovilo, da od Slovenije tega niso oni zahtevali.... očitno so 
investitorji zlobirali sebi ugodne pogoje. Na nesrečo pa je bila naša pritožba na 
Ustavno sodišče neuspešna, ker menda nismo izkazali pravnega interesa za 
pritožbo, in bo potrebno zdaj paziti na vsak nov sežigalniski predlog posebej. 
Uradniki na ministrstvu z ministrom vred so se izgovarjali na najsodobnejše 
tehnologije, vendar za 130 mio USD, kot naj bi stala sežiganica v Kidričevem, 
tega ne bodo dobili. Sežigalnica istih kapacitet v Avstriji stane od 2,5- 3x več. 
Posebno nevarne so male industrijske sežigalnice, ki ne padejo pod strožjo 
zakonodajo za velike obrate, in pod še ohlapnejšim nadzorom prav tako kot 
velike spuščajo v zrak, vodo in zemljo najhujše polutante in za sabo pa kupe 
toksičnega pepela, ki konča nevesekje.

Pridružite se mednarodni in domači akciji civilne družbe pri uveljavljanju 
načel trajnostnega razvoja v politiki in praksi.

Maja Bavdaž Solce 
DEA Klub, Državljanska akcija proti toksikom v okolju, 

Hrvatini 204, 6280 Ankaran, 
email: maja.bavdaz@guest.ames.si 

tel/fax 05 6526 035 mobi 041 778 061

MALIN računalniške storitve 
Goran FRANOVIČ s.p. 

9. Korpusa 4, 6310 Izola 
tel.: 05/ 64-00-850 

gsm 041/ 628-507

RAČUNALNIŠKI PROGRAMI
OSNOVNA SREDSTVA (za podjetja in s.p.-e)

• predračun in obračun amortiz./revaloriz. • popisna lista
[• temeljica za knjiženje v glavno knjigo • statistično poročilo (POS-SURS)

KNJIGOVODSTVO ZA ZASEBNIKE
• fakturiranje • knjiga prejetih in izdanih računov • obveznosti in terjatve

• obračun ddv • obračun prispevkovza s.p. • bilanca stanja 
• davčna napoved- osnovna sredstva • obračun plač •
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APRILA REBALANS PRORAČUNA
Predlog proračuna, ki ga pripravlja ministrstvo za finance ne prinaša nič 
posebej razveseljivega, saj bodo morali po posameznih ministrstvih 
oklestiti svoje programe, čeprav načrtujejo kar 13 odstotno rast 
prihodkov. Bolj verjetno je, da bo rast takšna, kot jo država predlaga 
občinam, namreč 7,8 odstotna.
V zvezi z izhodišči državnega proračuna velja omeniti, da bodo omejevali 
predvsem naložbe. Dinamiko gradenj naj bi upočasnili, predvsem izgradnjo 
avtocestnega križa, ki že nekaj let ne poteka v skladu z nacionalnim 
programom. Finančno ministrstvo je za ta projekt v letošnjem letu ponudilo 22 
milijard tolarjev, ministrstvo za promet in zveze je predlagalo 33 milijard.
Kot zdaj kaže, v letošnjem letu država ne bo zagotovila dodatnega denarja za 
zahtevani dvig plač šolnikov. Vedno bolj pa je tudi jasno, da aneksa h 
kolektivni pogodbi, ki ga je Bajukova vlada podpisala z zdravniki oktobra 
lani, v letošnjem letu ne bo mogoče v celoti uresničiti. Ob tem je zanimivo, da 
je država občinam naložila večje breme pri obračunavanju plač delavcev v 
javnih zavodih, kar naj bi občinski proračun dodatno obremenilo za skoraj 
65 milijonov tolarjev. Zato bo tudi občina Izola morala sprejemati rebalans 
proračuna, kar se bo zgodilo na aprilski seji občinskega sveta.
Po neuradnih informacijah je na ravni države nekaj zapletov mogoče 
pričakovati tudi pri določitvi višine transfera občinam. Kot je znano, je v 
skladu z odločbo ustavnega sodišča financiranje javnih kulturnih zavodov spet 
preneseno na breme države, zaradi česar naj bi se na finančnem ministrstvu 
trudili občinam odškmiti ustrezen del dohodnine.
Med prioritetami Drnovškove vlade je minister Rop izpostavil izobraževanje, 
znanost, tehnologijo, Evropsko unijo, Nato in socialno varnost Eden takih 
programov je na primer na področju izobraževanja, kjer nameravamo 50 
najboljših študentov poslati na najboljše svetovne univerze. Nepovratnih 
sredstev bo bistveno manj oziroma jih bodo delili le še na področju javnih del, 
za izobraževanje in brezposelnost."

PO MEDICINSKE PRIPOMOČKE 
ODSLEJ V IZOLO

V Izoli smo od ponedeljka bogatejši še za eno pridobitev, ki bo najbolj 
razveselila tiste, ki potrebujejo razne medicinske in ortopedske pripomočke, 
ponje pa so doslej morali v Koper. Izolsko podjetje Star 2000, ki ga že skoraj 
deset let vodita Bojan Klančič in Denis Kekič, je namreč ob hotelu Delfin 
odprlo specializirano prodajalno s tovrstnimi pripomočki REVITA. "Naše 
podjetje se že vseskozi ukvaija s grosistično prodajo medicinskih pripomočkov, 
s katerimi zalagamo številne podobne trgovine po vsej Sloveniji. Odprtje take 
trgovine v Izoli je nekakšno naravno nadaljevanje naše dejavnosti," je ob 
odprtju trgovine dejal Bojan Klančič, ki poleg domačinov računa tudi na kupce 
iz piranske občine, kjer takšne trgovine še nimajo.

Ker imajo pogodbo z Zavodom za zdravstveno zavarovanje, bo pri njih moč 
dobiti tudi vse ortopedske in druge pripomočke, ki jih predpiše zdravnik in 
se izdajajo na naročilnico ZZZS, od inkontinenčnih podlog do čevljev za 
diabetike. Seveda pa še marsikaj drugega za zdravje in zdravo življenje: od 
grelnih pasov, posebnih majic, obutve, nogavic in še česa. strankam bodo 
znali tudi strokovno svetovati, saj bo za trgovino skrbelo dekle z zdravstveno 
izobrazbo. Bojan in Denis, oba "rojena" Izolana, pa sta vredna pozornosti še 
zaradi nečesa drugega. Svoje podjetje namreč že vsa ta leta vodita v 
"španoviji", kot se reče, kot enakovredna partnerja torej. To seveda ni ravno 
pogosta situacija v našem okolju, kjer pohlep in zavist pogosto pokvarita v 
začetku morda perspektivno sodelovanje. Prav gotovo je pri tem bistvena 
strpnost, morda pa se delček recepta skriva tudi v Denisovih besedah, da delata 
za penzijo in ne za bančni račun. (K.B.)

ŽUPANSKO SREČANJE
O ČISTILNI NAPRAVI 
IN KONGRESU ISTRANOV
V torek so se v Piranu na svojem rednem usklajevalnem sestanku sešli 
koprski župan Dino Pucer in županji Izole in Pirana Breda Pečan ter 
Vojka Štular.
Med drugim so obravnavali postopke za ustanovitev Regionalne 
razvojne agencije, nekatera določila novega Zakona o vodah, ki je v 
parlamentarni proceduri ter projekt odvodnje in čiščenja odpadnih vod. 
Projekt, ki ga s sredstvi EU izdeluje dansko podjetje, bi moral biti 
končan do aprila, vendar se bo izdelava - če bo projektantu odobren 
potreben odlog - najverjetnje zavlekla do konca leta. V tem trenutku so 
v igri še tri različice izgradnje kar 70 milijonov nemških mark vrednega 
sistema čiščenja odpadni vod, vendar projektant županu in županjama 
za zdaj še ni ponudil dovolj informacij, ki bi jim omogočile sprejetje 
končne odločitve.

Županu in županjama sta se pridružila tudi predstavnika Društva 
istrskega prijateljstva Egidio Krajcar in Franco Juri, ki sta predstavila 
priprave na 2. vseistrski kongres in svoje poglede na ustanavljanje 
Evroregije Istre.
Občine so zagotovile svoje sodelovanje pri organizciji kongresa, ki naj 
bi ga izvedli oktobra letos. Obenem pa so poudarili, da namen kongresa 
ni ustanavljanje evroregije, kije projekt lokalnih skupnosti na območju, 
razdeljenem med tri države. Osnutek izjave o nameri bodo župani še 
pred obravnavami na občinskih svetih obalnih občin poslali 
Predsedniku Republike Slovenije in Ministrstvu za zunanje zadeve. 
Posebno pozornost so župan in županji posvetili sredstvom, ki naj bi jih 
občine morale nameniti za izplačilo plač in drugih izdatkov zaposlenim 
v Gasilski brigadi Koper. Doslej je namreč Ministrstvo za obrambo RS 
zaposlenim v gasilskih brigadah izplačevalo sredstva za intervencije na 
cestah, ta strošek pa naj bi zdaj prevzeli občinski proračuni. Namesto 
125 milijonov, kolikor sojih vse tri obalne občine gasilski brigadi Koper 
namenile v lanskem letu, bi jih morale v letu 2001 kar 183 milijonov. 
Takšnega povečanja pa zelo obremenjeni občinski proračuni seveda ne 
bi vzdržali.

V ČETRTEK SEJA OS
Čez teden dni se bodo na svoji prvi letošnji seji sestali izolski občinski 
svetniki. Na dnevnem redu imajo predvsem usklajevanje občinskih aktov 
z zakonodajo o lokalni samoupravi, novinarje in izolsko javnost pa bo 
gotovo zanimalo sprejemanje odloka o dvojezičnosti, ki bo postavil 
temelje za boljši nadzor in tudi sankcioniranje v primerih nespoštovanja 
dvojezičnosti.
V zvezi z usklajevanjem dokumentov pa morda zanimivost, da bodo iz 
poslovnika po novem črtani "vzdržani", pri odločanju o izidu glasovanja 
pa bodo šteli le glasovi tistih, ki bodo prisotni in bodo glasovali ZA ali 
PROTI.

3 OBROKE

imTei.: 066/ 640 - 39 - 77, Drevored l.maja 4a, Izola
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KNJIŽNICA NA GLAVI

Minuli četrtek, deset minut pred sedmo 
zvečer se je zgodilo tisto, česar so se v 
izolski knjižnici že dolgo hali. V prvem 
nadstropju, kjer večino prostora zaseda 
oddelek za otroke in mladino, se je namreč 
zrušil strop v prostoru, kjer domuje 
središče za samostojno učenje. V 
omenjenem prostoru se vsak dan zvrsti 
tudi do trideset ljudi, predvsem mladine in 
otrok. Že zvečer so si kraj dogodka 
ogledali policisti, v petek dopoldne pa so 
tja pridrveli tudi novinarji in s poročili o 
dogodku so nas v petek zvečer in soboto 
zasuli vsi osrednji slovenski mediji.

K sreči je ni skupil nihče, za kar se velja 
zahvaliti knjižničarki Maji Gregorovič, ki 
je kake pol ure preden je omet treščil ob tla, 
iz prostora poslala desetletna otroka 
Danijelo in Smajla ter šestnajstletno 
Dolores, ki so bili zadnji obiskovalci 
središča za samostojno učenje tistega dne. 
Skoraj povsem poškodovana in uničena pa 
je računalniška oprema, ne le zaradi udarca, 
temveč je fini prah prav gotovo prodrl v vse 
reže in poškodoval občutljiva vezja.

"Že kako uro prej sem opazila, da iz 
razpoke na stropu pada droben prah. 
Useda! se je na računalnike in na pohištvo. 
Pomislila sem, da bom naslednji dan 
opozorila direktorico, da bo treba nekaj 
storiti, ker v nasprotnem primeru se ho 
zrušil strop. Vse skupaj se mi je zazdelo 
hudo sumljivo. Zato sem se odločila, da 
otroke pošljem domov prej kot običajno. 
Ne vem, morda je bil to res šesti čut," je 
pripovedovala Maja, ki se v tistem trenutku 
le po naključju ni nahajala v prostoru, kjer 
je tudi njeno delovno mesto.

Na stol, kjer običajno sedi, je tudi zgrmel 
zajeten kos ometa, ki se mu je Maja na 
srečo izognila.____________________________

Že v petek dopoldne so si ruševine 
ogledali predstavniki občine in upravitelja 
zgradbe Miran Žlogar, Dragiša Šumanski 
in Slavica Kovačevič, ki pa so lahko le 
ugotovili kaj se je zgodilo in kakšno je 
stanje.

Sicer pa je že dolgo znano, da izolska 
knjižnica deluje v dotrajanih in neprimernih 
prostorih. To nam je potrdil tudi predstojnik 
Urada za družbene dejavnosti Občine Izola 
Miran Žlogar: " Dejstva v zvezi s stanjem 
Kulturnega doma, kjer domuje tudi 
knjižnica, so predvsem kar zadeva statiko 
in dotrajanost objekta, instalacij in 
naprav, že vrsto let znana. Projekt 
celovite prenove tega objekta že več let 
čaka na izvedbo. Tu je še dodaten 
problem, ker so v objektu zasebna 
stanovanja. Vsekakor pa je kulturni dom 
ena prioritetnih investicij v prihodnosti, 
četudi je v tem trenutku še prezgodaj 
govoriti kdaj bi lahko realno pristopili k 
prenovi. V Izoli smo na področju 
družbenih dejavnosti v preteklih letih 
imeli nekaj zajetnih investicij: od OS 
Livade in večnamenske dvorane, do OS 
Dante Alighieri in zdravstvenega doma. 
To so veliki zalogaji, pred nami pa je še 
zagotovitev prostorskih pogojev za 
devetletko v vseh izolskih šolali do leta 
2004. "

Prenova stavbe kulturnega doma in rešitev 
prostorskega problema izolske knjižnice, pa 
naj bi kljub vsemu našla mesto v načrtu 
razvojnih programov Občine Izola za 
obdobje 2001-2003. O tem naj bi že na eni 
prihodnjih sej razpravljali občinski svetniki.

Ali bo v prihodnje knjižnica v istem 
objektu, ali se bo preselila na novo lokacijo 
ostaja odprto vprašanje.

Kot ena najbolj otipljivih možnosti za 
preselitev knjižnice se v zadnjem čašo kaže 
gornja etaža v stavbi izolske pošte, kjer naj 
bi v prvi fazi uredili okrog 200 m2 
prostorov, kasneje pa bi ob možni preselitvi 
pošte, knjižnico uredili v celotni stavbi. Do 
tovrstne rešitve pa je skeptična tudi 
ravnateljica knižnice Marina Hrs. 
"Nobenih zagotovil še ni, da se bo pošta 
zares izselila iz tiste stavbe. Zato se bojim, 
da bomo na tistih 200 m2 v prvem 
nadstopju ostali še nadaljnili 20 let," 
izraža svojo bojazen Hrsova, ki na slabe

pogoje, v katerih deluje knjižnica, pristojne 
opozarja že skoraj desetletje.

Tu pa tam so se pojavljali celo konkretnejši 
načrti za rešitev problematike in pred dvema 
letoma se je občina celo prijavila na razpis 
Ministrstva za kulturo za sofinanciranje 111 
miljonov tolarjev vredne investicije v 
obnovo knjižnice v Kulturnem domu. Po 
veljavni zakonodaji bi država lahko 
zagotovila le desetino sredstev, občina sama 
pa bi morala zbrati večino denarja, ki pa ga 
seveda ni imela.

Iz vsega skupaj tako ni bilo nič, medtem pa 
je zob časa pridno najedal celotno stavbo in 
s tem tudi knjižnične prostore. Nekako v 
tistem času se je iz dveh prostorov v stavbi 
izselila tudi Ljudska univerza in vanje naj 
bi se razširila knjižnica. Statična ekspetiza 
pa je tedaj pokazala, daje zaradi povešenosti 
stropne konstrukcije prostor popolnoma 
neprimeren za uporabo.
Prav tako že iz prve statične presoje stropne 

konstrukcije v prostorih knjižnice iz leta 
1995 izhaja ugotovitev, da je stanje takšno, 
da leseni tramovi niso zmožni prenesti večje 
obtežitve. V knjižnici so bili tedaj primorani 
večino knjižničnega gradiva shraniti kar v 
pritličju. V nadstropju je tako ostal le 
oddelek za otroke in mladino, ki pa od torka 
dalje tudi ne deluje več v teh prostorih. Na 
predlog Hrsove je namreč svet knjižnice 
sprejel sklep, da se prostori v prvem 
nadstropju do nadaljnega zaprti za 
obiskovalce. Vsa izposoja tako poteka v 
pritličju, na oddelku za odrasle, mlajši 
obiskovalci pa ne morejo več prosto listati in 
izbirati knjig, temveč jim jih po naročilu 
prinesejo knjižničarke. Prav tako so v 
pritličje preselili središče za samostojno 
učenje.

Do kdaj bo stanje takšno kot je sedaj in 
kakšna bo usoda izolske knjižnice, zaenkrat 
še ni popolnoma jasno. Prostore si je v torek 
dopoldan ogledal tudi inšpektor za graditev 
Bojan Zadel, ki je naredil zapisnik, po 
temeljitejšem ogledu in presoji stanja pa naj 
bi izdal dokončno odločbo.
Sedaj so na potezi občinske službe in 
županja, da predlagajo ustrezno rešitev ter 
zagotovijo ustrezne vire financiranja, 
občinski svet pa, da vse skupaj sprejme in 
potrdi.

Upajmo, da ne bo treba čakati na manj 
srečen splet okoliščin, da se v zvezi z izolsko 
knjižnico kaj premakne.(K.B.)

VABILO
DRUŠTVA INVALIDOV

Vabimo člane Društva invalidov Izola, na 
redni letni občni zbor, ki bo v soboto 
3.februarja 2001, s pričetkom ob 18.uri, v 
prostorih restavracije Riviera (Srednja 
gostinska šola).
Prijave sprejemamo v pisarni društva, Kraška 
ul.1, Izola, vsako sredo od 15. do 17.ure. 
Participacija za večerjo znaša 1.400,00 
tolarjev. Organizirali bomo bogat srečelov. 
Vabljeni !
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LANI 325,000 TURISTOV kje so vse
Alojz Pečan se prav nič ne jezi, ker 
smo ga poimenovali Lojze 'Hiristicus, 
saj je s turizmom povezan bolj kot 
katerikoli Izolan, čeprav nikoli ni bil 
pravi, poklicni turistični delavec. Bil 
je dolgoletni predsednik Turističnega 
olepševalnega društva, organizator 
številnih turističnih prireditev, 
zadnja leta pa je ponovno vzel v roke 
Turistično društvo, ob tem pa je še 
predsednik Gospodarskega
interesnega združenja za turizem 
občine Izola. Glede na vse te 
aktivnosti je kar prava oseba za 
pogovor o uspešnosti lanske 
turistične sezone.
- Že vrsto let Izola beleži rast števila 
nočitev. Tudi lani je bilo menda tako?
- Res smo tudi lani zabeležili večje število nočitev 
kot pred tem, kar pa gre delno tudi na račun 
povečanja hotelskih kapacitet, saj je hotel Delfin 
lani ponudil na trg nekaj novih kapacitet in 
novembra zabeležil tudi 100 tisočega gosta v 
lanskem letu. Simonov zaliv je lani beležil 
približno 19 odstotno rast obiska, spreminja pa se 
tudi struktura gostov, saj prihaja vse več tujcev in 
se počasi bližamo strukturi kot smo jo imeli pred 
osamosvojitvijo. V globalu lahko rečemo, da smo 
lani zabeležili rekorden obisk v zadnjih desetih 
letih. Po naših podatkih je to 313.300 nočitev, 
ugotavljamo pa, da ti naši podatki odstopajo od 
tistih, ki jih sobodajalci pošiljajo Uradu za 
statistiko in ta razlika znaša kakšnih 12 tisoč 
nočitev, tako da smo verjetno zabeležili več kot 325 
tisoč nočitev v letu 2000. Če upoštevamo, da smo v 
zadnjem desetletju imeli največ nočitev leta 1998, 
ko jih je bilo 305 tisoč lahko izračunamo, da je 
povečanje skoraj devet odstotno.
- Tudi podatki se zdaj, odkar deluje TIC zbirajo 
dokaj redno.
- Mislim, da TIC opravlja svojo funkcijo. Poleg 
zbiranja teh statističnih podatkov se tam zbirajo 
tudi vse informacije o dogajanju v Izoli, ki bi lahko 
bilo zanimivo za goste in tudi za domačine.
- Velikih investicij v turizmu ni videti
- Investicija Delfina je bila zelo konkretna, drugi pa 
vlagajo predvsem v obnavljanje obstoječih 
kapacitet. Simonov zaliv trenutno ne razmišlja o 
novogradnji, čeprav je jasno, da bodo prej ali slej 
morali v to smer, še posebej ko bodo šli v gradnjo 
bazenov s katerimi bi sezono potegnili čez celo 
leto. Tudi Belveder je veliko vlagal v dvig
kvalitete svoje ponudbe, o gradnji hotela SEZNAM TURISTIČNIH 
na območju plaze pa je nemogoče LE£,§£ v OBČINI IZOLA V 
povedati kaj konkretnega, saj je treba tam

- Avtokampi so kar nekako iz mode.
- Jadranka je pravzaprav fenomen. 
Mi Izolani se čudimo tistim, ki tam 
kampirajo, njihovi gostje pa so v 
glavnem zelo zadovoljni in pravijo, 
da je eden najlepših avtokampov na 
slovenski obali. Kaj se bo tam 
dogajalo je seveda predvsem stvar 
lastnika, vsekakor pa je to povezano 
s selitvijo industrije iz mesta. Ob tem 
morda še zanimivost, da je vse več 
tudi kamper turistov in ugotavljamo, 
da nam primanjkuje prostor, kjer bi 
lahko turisti izpraznili greznice, ki 
jih imajo v kamperjih. V slovenski 
Istri takšnega kraja menda sploh ni, 
zato bi morda bilo prav, da to nekje 
uredimo.

- Najmanj zanesljivi so podatki o zasedenosti 
zasebnih sob.
- Ko primerjamo podatke Urada za statistiko in 
tiste, ki jih imamo v TIC-u ugotavljamo, da se med 
seboj zelo razlikujejo, toda to se dogaja v vseh 
turističnih krajih. Gotovo je bila napaka narejena 
takrat, ko je država sobodajalce silila v 
ustanavljanje d.o.o.-jev, zdaj pa je to v veliki meri 
umaknila. Tako nam ne ostane nič drugega kot to, 
da dopovemo tistim sobodajalcem, ki svojih gostov 
ne prijavljajo, da bodo od države pač dobili toliko 
kolikor ji bodo dali. Tako seje zgodilo ribičem pri 
pomoči zaradi sluzenja morja in podobno se bo 
gotovo godilo tudi njim, saj država ni kakšna 
usmiljena gospa. Verjetno pa bomo z izdelavo 
kakšne kartice ugodnosti že naslednje leto dosegli, 
da bodo turisti sami zahtevali od sobodajalcev, da 
jih prijavijo in plačajo turistično takso.
- Sezona je prinesla nekaj zanimivih akcij.
- Poletje v Izoli z lokali za tolar se je pokazala kot 
uspešna in hkrati je opravila veliko vlogo pri 
promociji mesta. Letos bomo nadaljevali s to 
akcijo, začeli pa bomo tudi novo in sicer smo jo 
poimenovali "aktivne počitnice", z njo pa gostom 
ponudimo več kot morje in sonce ampak se bo 
lahko naučil ribarjenja, slikanja, jadranja in 
podobno. Akcijo bomo predstavili tudi na sejmu 
Alpe Adria, ki bo februarja v Ljubljani.
- Kakšni so obeti za sezono 2001?
- Trenutno so napovedi zelo dobre in le upamo 
lahko, da nam različne "bombastične zadeve" kot je 
uran v Severnem Jadranu ne bodo škodovale. 
Hrvati o tem pišejo veliko manj, tako kot so lani 
zelo malo pisali o sluzenju morja, čeprav je bilo 
veliko hujše od našega.

IZOLSKE ZBIRKE
Zbirateljstvo je za nekatere hobi ali 
kvečjemu mladostna ljubezen za druge pa 
kot nekakšna droga in takšnih odvisnikov je 
v našem mestu zelo veliko. Pa ne gre le za 
filateliste ali numizmatike, ljudje zbirajo 
marsikaj, od prtičkov do steklenic in 
pločevink, od razglednic do starih filmskih 
plakatov.
Zagotovo je med najbolj znanimi zbirkami 
tista, ki je že na ogled v muzeju modelov 
miniaturnih vlakcev v starem italijanskem 
vrtcu, med najvrednejše pa gotovo sodi tudi 
zbirka ročno izdelanih ladij, pred kratkim 
umrlega modelarja, Marčela Blazine. Prav 
istega dne seje v domu upokojencev v Izoli 
ustavilo tudi srce Julija Cergola, ki je imel 
eno največjih filatelističnih zbirk pri nas. Če 
k temu dodamo še zbrano gradivo Gojka 
Cukrova, ki hrani številne tiskane, zvočne 
in video dokumente iz zgodovine našega 
mesta je že jasno kaj želim s tem zapisom 
povedati.
Dejstvo je, da so te zbirka zasebna last in 
njihovi lastniki počnejo z njimi to kar 
hočejo, toda za bogastvo mesta so gotovo 
pomembne in marsikatera med njimi bi 
lahko bila tudi turistično zanimiva, vendar v 
občini ne premoremo evidence teh zbirk, kaj 
šele, da bi zbirateljem ponudili prostore za 
njihovo predstavitev.
Seveda občina ni dolžna skrbeti čisto za vse 
v mestu, zato bo verjetno kar na mestu 
pobuda Turističnega društva Izola, da 
povabi na poseben posvet in pogovor 
lastnike različnih zbirk, še posebej takšnih, 
ki bi lahko bile zanimive tudi za turiste in 
obiskovalce našega mesta. V njihovem in v 
imenu Komisije za prireditve zato pozivamo 
lastnike različnih zbirk, da nas obvestijo o 
tem svojem zbirateljstvu in da se 
dogovorimo o tem, kako njihovo ljubezen 
ali celo odvisnost ponuditi tudi v službo 
mestu in občini.
Dovolj bo pismo na naslov: TIC Izola, 
Sončno nabrežje 2 ali telefon: 640 00 10 
oz e-mail: mandrac@s-net.net

SEZONI 2000
SIMONOV ZALIVnajprej rešiti še nekaj lastniških in 

podobnih vprašanj. hoteli
- Ali smo blizu maksimuma turistov glede zasebne sobe
na število kopališč v Izoli. ®^V EDERE
- Takšne analize še ni, čeprav je dejstvo, 
da so poleti vse plaže dobro obiskane. HOTEL MARINA 
Treba pa je vedeti, da še imamo nekaj HOTEL DELFIN 
rezerve. Prav letos gradimo pešpot do HOTEL RIVIERA 
plaže pod Belvederjem v dolžini 300 AVTOKAMP JADRANKA 350 
metrov, saj gre za 7 metrov široko pešpot, ®8e"c*Je 
ki je dejansko lahko tudi plaža. Prav je da LAGUNA 
povem, kako razmišljamo o tem, da bi bile 
vse plaže v Izoli brezplačne in da se o tem 
pogovarjamo tudi s Simonovim zalivom. HOTELI 
Res pa je, da bo potem treba vse usluge na ZASEBNE SOBE 
kopališčih doplačati.

490
292

286
500
126
490
270

110
258
90

KAMPI

1662
750
850

KJE? I KAJ? KAKO?
FINEX D.O.O., ANKARANSKA 7, KOPER

NAJLAŽJA POT,
DA PRIDETE DO SVOJEGA VOZILA, 

KATEREKOLI ZNAMKE 
Z ODPLAČILNO DOBO TUDI DO 7 LET. 
POHITITE, UGODNOSTI V DECEMBRU!

SMO POOBLAŠČENI PRODAJALEC AVTOMOBILOV KIA NA OBALI!
FINEX 05/ 66-33-841
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Druga plat medalje

DIMNIKARJI PA TAKI
V časopisu Mandrač, je bil objavljen 
prispevek z naslovom DIMNIKARJI PA 
TAKI, s katerim se nikakor ne strinjamo, 
saj je v celoti neresničen.
Za lažje razumevanje problematike na 
omenjenem objektu vam pošiljamo kratko 
kronologijo dogodkov, ki so v končni fazi 
privedli tudi do omenjenega dimniškega 
požara, za katerega so odgovorni izključno 
samo uporabniki naprav na objektu.
Naše podjetje je z izvajanjem dimnikarske 
službe na področju Občine Izola pričelo v 
marcu mesecu 2000.

- Že dne 27. 07. 20 00 je dimnikar ob prvem 
izvajanju dimnikarskih storitev na objektu 
Ulica OF 14, Izola, izdal pisno opozorilo št 
002544. s katerim smo lastnike opozorili da 
so v dimnikih katranske obloge, katere je 
potrebno odstraniti, saj predstavljajo požarno 
nevarnost.
- Dne 01 09 2000 nam je upravnik 
večstanovanjskega objekta Ulica OF 14, 
Stavbenik d o o, poslal dopis da nujno naroča 
pregled naprav na objektu Ulica OF 14, Izola, 
ker prihaja do smradu in ceditve smole iz 
dimnikov (priloga št. 2)
- Dne 04 09 2000 smo vsem lastnikom 
poslali obvestilo za dan 09.09.2000, o 
izvedbi izrednega strokovnega pregleda
- Dne 09. 09. 2000 smo pregled opravili in 
izdali zapisnik - strokovno mnenje št. 
9/2-002-2000/PM - Izola, z rokom odprave 
pomanjkljivosti do 16. 10. 2000 in ga poslali v 
vednost naročniku - upravniku Stavbenik, 
servisne storitve d.o.o. V zapisniku je 
navedeno, da do odprave pomanjkljivosti 
uporaba dimnikov ni primerna in ni varna.
- Ko je rok za odpravo pomanjkljivosti 16. 10. 
2000 pretekel in nas nihče ni obvestil, da bi 
bile naprave sanirane, smo dne 20. 10. 2000 
upravnika večstanovanjskega objekta Ulica OF 
14, Stavbenik d.o.o. z dopisom opozorili, da 
nam ni poročal o odpravi pomanjkljivosti.
- Dne 25. 10. 2000 smo prejeli dopis, oziroma 
odgovor Stavbenika d.o.o., da kot upravniki 
niso uspeli zagotoviti pokrivanja stroškov 
sanacije dimnikov, ker se nekatere stranke 
niso strinjale s sanacijo..
- Dne 13. 11. 2000 smo zaradi tega, ker lastniki 
nočejo sanirati dimnikov in še naprej 
uporabljajo naprave, ki niso požarno varne, o 
tem obvestili inšpektorat RS za varstvo pred 
naravnimi in drugimi nesrečami in jih 
opozorili, da gre za veliko požarno nevarnost.
- Dne 20. 11. 2000 smo s tem seznanili tudi 
Občino Izola, Urad za gospodarske javne 
službe.
- Dne 05. 01. 2001 je dimnikar na oglasno 
desko obesil obvestilo, da bo dne 09. 01. 2001 
izvedel redno čiščenje naprav na objektu 
Ulica OF 14.
- Dne 09. 01. 2001 lastniki dimnikarju niso 
dovolili opraviti rednih storitev, zato jim je 
izdal pisno opozorilo št. 006144, kjer jih je

ponovno opozoril, da so v dimnikih katranske 
obloge, katere je potrebno nujno odstraniti in 
zamenjati dimniška vratca, zato je trditev, daje 
bil dimnikar pri njih dva dni pred požarom in 
daje izvedel storitve popolnoma neresnična.
- Dne 15. 01. 2001 so se katranske obloge (in 
ne saje) v dimniku vžgale, kar je pričakovana 
posledica nepravilnosti in pa uporabe naprav, 
ki niso požarno vame, na kar so bili lastniki 
večkrat opozorjeni, tako ustno kot pisno. Naš 
dimnikar jim je dimnik prebil in odstranil 
zamašek iz katranskih oblog.

Menimo, da je iz navedenega razvidno, da je 
naše podjetje ravnalo v skladu z vsemi predpisi 
in da smo se resnično potrudili, da bi bili 
lastniki v tem objektu obveščeni, daje uporaba 
njihovih naprav požarno nevarna.
Lastniki pa z objavo neresničnih trditev 
dokazujejo samo nekorekten odnos do 
izvajalca dimnikarske službe in pa predvsem 
izredno neodgovorno ravnanje, saj gre tako za 
ogrožanje življenj kot premoženja lastnikov 
stanovanj in okolice.
Primemo bi bilo, da čimprej že odpravijo 
pomanjkljivosti (rok za odpravo je potekel že 
16. 10. 2000), ki so povzročile dimniški požar 
in v bodoče resno upoštevajo nasvete in 
opozorila dimnikarske službe.

S spoštovanjem!
Direktor: Miran Planinc, ing. str.

NE IGRAJTE SE Z OGNJEM
Poročilo o požaru smo prejeli na uredništvo tako 
kot vsa ostala in ga nismo posebej preverjali, 
zlasti zato, ker ni govorilo o tem, da bì bdi za 
požar kakorkoli odgovorni dimnikarji.
Odgovor, ki ga objavljamo v celoti, pa je_sam po 
sebi dobro opozorilo, da se s požarno varnostjo 
pač ne gre igrati. Zasebna lastnina je med 
drugim prinesla tudi to, da je za večje posege 
treba dobiti soglasje oziroma zagotoviti 
participacijo vseh stanovalcev, to pa je 
velikokrat zelo težko.
Posledice so, seveda, lahko zelo hude in tega se 
tudi stanovalci omenjenega bloka premalo 
zavedajo. Dejstvo je, da inšpekcija v podobnem 
primeru lahko prepove uporabo gorilnih naprav 
ali pa jih stanovalci uporabljajo zgolj na lastno 
odgovornost. V urejanje stanja se bo prej ali slej 
vključila tudi zavarovalnica, ki ne bo 
pripravljena sprejeti protipožarnega zavarovanja 
za blok ali stanovanje, kaj to pomeni pa je 
gotovo jasno tudi tistim, ki razmišljajo podobno 
kot stanovalci bloka v Ulici OF 14.

DAN BREZ CIGARETE
Mladi prostovoljci pri Rdečem 
križu Izola pripravljajo akcijo 
mednarodni dan brez cigarete, to 
je 31. 01. 2001, ki se bo zaključila 
s predavanjem dr. Lovra Koršiča 
ob 17.00 uri na sedežu RK Izola, 
Ob starem zidovju 15a.

NAGRADE KOPNIJO
Ta teden smo v uredništvu razdelili kar nekaj nagrad 
iz akcije December v Izoli.

Po glasbeni stolp je prišel Remigio Crižonič, ki je 
povedal, da je prodajalkam v Marketu v Livadah 
že ob prvem kupončku, ki ga je prejel dejal, da bo 
največja nagrada v tej trgovini njegova. Čeprav je 
bilo tako slišati, se Remigio se kot kaže ni šalil in 
stolp bo skrbel za glasbeno ozadje v njegovi 
mizarski delvnici v Livadah.

Resda niso dobili Ibize, ampak Štrancarjevi iz 
Livad so prav gotovo najsrečnejši izžrebanci. 
Mama Ana je zbirala kupončke, ki soji prinesli kar 
dve nagradi: videorekorder in mobilni telefon. Med 
kupončkoma je bilo okrog 5000 številk razlike, oba 
pa sta bila iz Marketa v Ulici IX.korpusa v Livadah. 
Po nagradi je prišel sin Marko z očetom, 
telefonirala pa bo menda kar gospa Ana sama.

Televizijski 
sprejemnik je šel v 
roke Marinele 
Tuljak, po nagrado 
pa je poslala kar 
svojega moža. 
Televizor bodo imeli 
kar doma, gostje v 
lokalu Petka, 
katerega lastniki so 
Tuljakovi, pa bodo 
kot doslej raje 
kakšno rekli, ne da 
bi jih motilo 
televizijsko brnenje.

Marko Kučan,
eden izmed 
fantov, ki so 
prejeli nagrade v 
decembrski akciji 
proti pokanju 
petard, je že 
prevzel svojo 
košarkaško žogo. 
V uredništvu pa 
še čakamo, da se 
nam oglasita še 
Siljan Hrvatin in 
Simon Dermota, 
da prevzameta 
svoji nagradi.



150 PRIZNANJ
Včeraj zvečer so v restavraciji SGTŠ podelili tradicionalna 
priznanja najboljšim izolskim športnikom za doselke v lanskem 
letu. Čeprav so kriteriji za dodeljevanje dokaj stropi (prva tri 
mesta na državnem prvenstvu ali reprezentančni nastop) je 
nagrajencev spet zelo veliko, kar nekoliko zmanjšuje vrednost teh 
priznanj, saj se na ta način preveč izenačijo povprečni in 
vrhunski športni rezultati. Letos so podelili tudi priznanja ll-tim 
trenerjem, zagotovo pa hi si jih zaslužili tudi nekateri prizadevni 
športni delavci. Zanimivo je, da med nagrajenci tudi letos ni 
avtomobilistov, čeprav imamo v Izoli kar dva državna prvaka, 
manjkajo tudi podvodni ribiči, gotovo pa bi bilo prav, če bi se na 
nek način spomnili tudi tistih vrhunskih športnikov, ki zdaj morda 
nastopajo za klube od drugod.
Svet za šport je sicer naročil vodstvu Centra za kulturo, šport in 
prireditve, naj za naslednje leto pripravi predlog drugačnih 
kriterijev za podeljevanje priznanj, vseeno pa bomo o mnenju 
nekaterih športnikov in športnih delavcev več napisali v 
naslednjem Mandraču.

I. skupina:
JADRANJE:
Jadralni klub BURJA:
SANDI HOLUB 
MAJA MATTICA
Jadralni klub OLIMPIC:
ALJAŽ JADER
ALEKSANDRA DOROŠENKO

VESLANJE
Veslaški klub IZOLA:
NIKA BABIČ 
JANA BOŽIČ 
ERNAD RASTODER 
DEAN ANTONČIČ 
BOŠTJAN MEDVEŠČEK

MELISA ZEJNIČ 
DANJELA RISTIČ 
SANELA POLJAK 
LUANA POLJŠAK 
LARA PAVČNIK 
INES KALTAK 
DORIS FRANK 
ANA VIŠKOVIČ 
ANJA BARIČ 
NATAŠA HANC 
ENEJA ČULINA 
MERI KARAJKOVIČ 
MOJCA ŠIMER 
IVANA ANTONIČ 
SABRINA POROPAT 
REBEKA HIRŠEL

ŠPORTNI RIROLOV
Morskošportni ribolovni 
klub MENOLA:
IVAN ZEKO 
GREGOR JURIŠEVIČ

NOGOMET
Mladinski nogometni klub:
SAŠO BOŽIČIČ 
JURETRESKAVICA 
MARKO BOŽIČ 
MIDHAD ŠABIČ 
ROK BOŽIČ
EKIPA MLADINCEV -U-18

ROKOMET
Moški rokometni klub:
BLAŽ VONČINA 
JAKOB VUKOVIČ 
AMEL REDŽIČ 
UROŠ SRABOTIČ 
MATEJ SRABOTIČ 
ROK GOMEZELJ 
MATEJ KLEVA 
JAN RADOJKOVIČ 
ROK JURMAN 
MIRAN KALIGARIČ

ODROJKA
Odbojkarski klub:
MITJA GASPARINI 
MIRAN KITIČ 
JANA ROJC 
JELENA PEŠIČ 
MATEJA BOŽIČ 
MAJA BOŽIČ

NAMIZNI TENIS
Namiznoteniška sekcija 
ARRIGONI:
PETRA KUKOVEC 
MAŠA ČERNEKA 
SONJA ŠKORJANC 
ANJA FILIPAS

GORILNI ŠPORTI
Klub borilnih veščin TAE 
KWON DO:
ROK GOMEZELJ 
DAVID JELIČ

SMUČANJE
Smučarski klub:
TJAŠ ŽIGANTE 
PRIMOŽ BLATNIK

Ženski rokometni klub:
NINA BOŽIČ 
NINA FRANOVIČ 
JELENA ČVORAK 
NEA BOŠNJAK 
TAMARA ŠTEFANČIČ 
TINA SUŠELJ 
PETRA ADAMIČ 
NEŽA MITRUŠEVSKA 
ANJA ARGENTI 
ANA PETRINJA 
MANUELA PIRNIČ 
ERIKA DUJC 
IVANA POSAVAC 
TANJA ČUBRILO 
ANDREJA ČIČ 
TJAŠA MAKOVEC

II. skupina:
JADRANJE
Jadralni klub BURJA:
JURE ŽBOGAR 
GREGOR MACAROL 
TINA ČELIGOJ
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Jadralni klub OLIMPIC:
TAJA ABRAM 
AL MARKOČIČ 
VESNA DEKLEVA 
ANJA DOROŠENKO 
MATEVŽ RAVNIKAR 
SREČO JADEK

VESLANJE
Veslaški klub ARGO:
MAJA REHAR 
DANJEL HRVAT 
JANJA KLARIČ

Veslaški klub IZOLA:
BINE PIŠLAR 
TONIBARAČ 
BRANKO BAUK 
ANDREJ KRIŽMANČIČ 
TOMAŽ HVALA

VESLANJE
Veslaški klub ARGO:
ERIK KRAJCAR 
BOŠTJAN BOŽIČ 
IGORŽOLGAR 
TILEN GUSTINČIČ 
ZORAN JOVIČIČ

ŠPORTNI RIROLOV
Morskošportni ribolovni 
klub MENOLA
VIDA PUCIHAR 
DAMIR KOMADINA

ROKOMET
Ženski rokometni klub:
MIA BOŠNJAK 
BILJANA ŠMITRAN

NAMIZNI TENIS
Namiznoteniška sekcija 
ARRIGONI:
MARIKA JAUŠEVEC 
TINA NEMARNIK

GORILNE VEŠČINE
Klub borilnih veščin TAE 
KWON-DO:
ADMIR SINANBEG0V1Č 
VIVODA MARKO 
MATEVŽ RADIN 
ALEŠ INTIHAR

STREUANJE
Strelski klub:
MATEJA BOŽIČ 
ANDREJ BOŽIČ 
JAN JAKOMIN 
GAŠPER DOLHER

NOGOMET
Mladinski nogometni klub
DARKO KREMENOVIČ 
DAMIR MUJKIČ

III. skupina:
JADRANJE
Jadralni klub BURJA:
SIMON DEKLEVA 
SANDI DEKLEVA 
SAŠO JURAK 
BOJAN GALE

Jadralni klub OLIMPIC:
PRIMOŽ MISLEJ

Veslaški klub IZOLA:
ERIK TUL
ALEKSANDRA PRELAZ

ŠPORTNI RIROLOV
Morskošportni ribolovni 
klub MENOLA
SANDRO VALENTI 
ZVONIMIR GRGUROVIČ 
SAVO BEMBIČ 
JOŠKO MATTIAS 
VESNA PUCIHAR 
FRANC JURIŠEVIČ

ROKOMET
Ženski rokometni klub
KATJA VIŠNJEVEC

NAMIZNI TENIS
Namiznoteniška sekcija 
Arrigoni:
ERIKA JAUŠEVEC.
JANA LUDVIK

RORILNE VEŠČINE
Klub TAE KWON-DO:
KRISTAN TOMŠIČ

IV. skupina:

PRIZNANJA TRENERJEM
SLAVKO ŽBOGAR
-jadranje
JURIJ DOROŠENKO
-jadranje
IZTOK BUTINAR
-veslanje
VLADO KRULČIČ
-veslanje
ZVONIMIR GRGUROVIČ 
-ribištvo
SANDI SEJDINOVSKI
-nogomet
PETER MIČOVIČ
-rokomet
DUŠANKA ČUK 
-rokomet 
BORIS ČUK 
-rokomet 
ZDENKO ŠVAB 
-namizni tenis 
BOJAN KOROŠEC 
-borilne veščine

PLAKETA »VRHUNSKI 
ŠPORTNI DOSEŽEK
VASILIJ ŽBOGAR 
za uspešen nastop na 
Olimpijskih igrah v Sydeyu 
2000
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KAPUČINO
NAMIZNI TENIS
1.SNT1 Članice
VELIKA ZMAGA 
NAD VODILNIMI
V soboto le ekipa Izolskega 
Arrlgonila igrala v gosteh pri 
ekipi Šampionke iz Vrtojbe. V 
tekmi, kjer se ie odigralo deset 
dvobolev in ie trajala več kot 
tri ure so Izolanke pripravile 
vrhunsko presenečenje In 
premagale vodilno ekipo 
državnega prvenstva s 6:4.
Za zmago je zaslužena celotne 
ekipa saj je vsaka igralka dala 
vse od sebe in pokazala, kako 
se brani barve kluba. Junakinja 
derbija je nesporno lana 
Ludvik, ki je ekipi prinesla tri 
gladke zmage brez 
izgubljenega seta. Nastop
Kristine Rahotin pomeni tisti
pozitiven naboj za ekipo saj ob 
njej igra ekipa veliko bolje, 
nasprotne ekipe pa nekoliko 
bolj obremenjeno. Kristina je 
prispevala k uspehu eno 
posamezno zmago, ter zmago v 
dvojicah skupaj z Eriko lauševac. 
Pomembno zmago je pri rezultatu 5:4 
dosegla Erika Jauševac nad Milostovo, 
ter v igri dvojic skupaj z Rahotinovo. V 
ekipi je bila še Tina NCIDGNIik. ki pa glede 
na dobro igro soigralk ni dobila 
priložnosti za igro.
V soboto je potekal v Ljubljani 9.
mednarodni turnir TOP SPIN za 
rekreativce in veterane. Poleg Slovencev 
so se turnirja udeležili še tekmovalci iz 
Hrvaške, Madžarske, Italije, Avstrije in
zrj. Med 163 tekmovalci in 
tekmovalkami je odličen rezultat dosegel 
Marino Filipus, član izolskega Arrigonija, 
ki seje uvrstil med štiri najboljše.
V polfinalu je izgubil z 0:2 z 
namiznoteniško legendo, 54 letnim
Dragutinomšurbekom.

ODBOJKA 2. DOL-ženske 
KOČEVJE:ISTRACOMMERCE IZOLA 3:0 (16,12,231
Izolanke so upale, da bodo proti ekipi, ki so jo 
premagale v prvem delu, spet uspešne, vendar so 
bile domačinke tokrat previdnejše in so zanesljivo 
zmagale. V soboto bodo spet gostovale, tokrat v 
Mislinji in malo je možnosti, da bi osvojile nove tri 
točke.
3. DOL-moški
H. Simonov zalivAstra Telekom 3:0 (22,22,161
Izolani so osvojili zanesljive točke in so še naprej 
prepričljivo v vodstvu. V sobvoto bodo gostili 
doma moštvo Krke iz Novega mesta, ki je v drugi 
polovici uvrščenih moštev.
3. DOL-ženske
H. Simonov zaliv:Astra Telekom 3:0
Mlade Izolanke so zanesljivo zmagale in ostajajo v 
sredini prvenstvene lestvice. V soboto bodo spet 
igrale doma proti vodilnim Jesenicam.

ROKOMET
Bajc Daewoo Izola - M-Degro 
Piran 23:34110:161
Izola - Športna dvorana v Izoli, 
gledalcev 400, sodnika Romih 
in Nikolič iz Krškega 
Bajc Daewoo Izola: Zejnič,
Stubelj, Hodžič 1, Petrinja 4, 
Adamič 3, Hrnjič 3, Čvorak, 
Mitruševska 1, Šmitran D. 3(1), 
Bošnjak N., Argenti 4, Bošnjak 
M. 4(2), Višnjevec, Bubola 
M-Degro Piran: Veseli, Pršeš 8, 
Mijačinovič 7(2), Horvat, Legat 
1, Juraga 2, Nižetič V., Bojovič, 
Erceg 8(3), Tutnjič, Nižetič T., 
Žugelj 5, Jovičič, Maršič, Ilič 3 
7-m: izola 5(3), Piran 6(5)
Izklj: Izola 12 min, Piran 8 min 
Izolanke so odigrale v 
primorskem enakopravno le 
prvih 15 minut. Trener Mile 
Isakovič je takrat zamenjal 
nerazpoloženo Nado Tutnjič in 
ukazal obrambo 5-1. 
Spremembe so takoj učinkovale. 
Od vodstva Izolank 7:6 se je 
rezultat obrnil na 7:10 za gostje 
in tekme je načeloma že bila 
rešena. Do konca polčasa so 
Pirančanke še povišale na 6 

zadetko razlike, ki so jih držale tudi v 
drugem delu, oziroma še višale. V 52' so 
varovanke trenerja Bana znižale na 5 
zadetkov (21:26), vendar so nato 
popolnoma klonile in po napakah v 
napadu so Pirančanke neusmiljeno 
zadevale iz protinapadov in povišale na 
21:31 ter dosegle tako mogoče nekoliko 
previsoko zmago.

Sabina Hodžič:'Čeprav smo se 
pripravljale na obrambo 5-1 se takrat 
nismo znašle in zasluženo izgubile. 
Pirančanke so kakovostnejše in 
izkušenejše od nas, kar so vnovčile." 
Irma Legat "Menjava obrambe na 5-1 in 
menjava vratarja je odločila današnje 
srečanje. Vseeno čestitam Izoli, ki ima 
mlado in perspektivno moštvo."

EŠ

POGLED 
S STRANI

piše ŽARKO 
za Kapučino Šporrt

Poraz in spoznanje, da smo pač slabši od 
Pirančank, ob vseh dogodkih na tekmi, pušča 
res grenak okus. Saamo 15 minut je vsekakor 
premalo. Vse se začne z obrambo, te pa tokrat 
skoraj ni bilo. Zaman tudi tarnati za zadete

vratnice in zgrešene sedemmetrovke. Gostje so 
tudi na klopi pokazale, da so "močnejše". 
Toliko prigovor, ugovor, da so izolanke grobe 
so zalegli. Ob naših igralkah pa so slab dan 
imelli tudi gospodje v črnem. Seveda ne gre 
iskati razlogov pri njih, toda... Tudi razgovor po 
tekmi, z drugimi predstavniki sedme sile mi je 
dal slutiti, da sodniki pač morajo pomagati 
"boljšim", ker so pač boljši. Večne dileme, toda 
žal tako človeške, da skoraj ne vidiš konca. 
Priznati poraz in izvleči kaj pozitivnega, kaj več 
v danem trenutku pač ni mogoče. Ekipo čakajo 
nove preizkušnje in verjetno pride čas tudi za 
kakšno vračilo. Drži pa tudi, da že dolgo časa ni 
bilo takšne "luknje" v obrambi in "zakrpati" to 
pomankljivost je primarna naloga treningov. 
Tokratne pluse in minuse so Pirančanke dobro 
vnovčile, naslednjič smo mi na vrsti. Moški

rokomet bo nekaj časa reprezentančno obarvan. 
V Franciji je svetovno prvenstvo in naši so 
odlično začeli, do kje pa so zmožni bomo 
videli. Izolani so pretekli teden testirali 
Velenjčane in se jim kar uspešno upirali. 
Fantom, kot da veliki klubi "dajo krila" in 
odigrajo res dobro. Željni dokazovanja pa tudi 
grešijo, včasih mogoče tudi pretiravajo, starih 
navad (komentiranja) še niso izkoreninili. Kar 
veliko se dela na odpravi teh napak, počasi se 
daleč pride. Ker, kaj dosti časa vseeno ne ostaja 
bo potrebno pohiteti, pred prvenstvom bo 
potrebno imeti "čiste" glave, kako pričeti je 
zelo pomembno, tudi zaradi drugih.

http//izola.gvcri.net
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ROKOMET - KADETI
RK MITOI SEŽANA : MRK IZOLA 23:21
Izolski kadeti so slabo pričeli nadaljevanje sezone. V 
soboto, 13.1. so gostovali v Sežani. Ko so pred koncem 
prvega polčasa naši vodili že z 5:10 so se domači ob koncu 
približali na dva zadetka (11:13). V drugem polčasu se 
nobena ekipa ni zbrala in napake so se kar vrstile.
Naši so vodili vse do 40 minute. Takrat pa se je tekma 
prelomila. Naši niso zadeli kar 10 minut zapored in pustili 
Sežančanom da povedejo z dvema goloma. Nerazpoloženi 
Izolani niso uspeli izenačiti in domov odšli sklonjenih glav 
.Za Izolo so igrali: Štampfer Zoran, Gomezelj Luka 2, 
Lukežič Mitja, Vajukič Kristjan 3, Marinac Matej, Zrinski 
Jure 2, Čosič Elvin 7, Stepančič David 1. Puhar Aleš, Pucer 
Peter 3, Viškovič Igor 2, Furlan Peter. Šukljan Rene 1, 
Destradi Aleks
MRK IZOLA: RK RIBNICA 25:26
Še ena slaba predstava Izolskih kadetov, ki imajo tako po 
dveh porazih manj možnosti za napredovanje. V Izoli jih je 
minulo soboto porazila Ribnica. Ta je že na začetku 
povedla in vodila večino prvega polčasa ki je bil zelo 
izenačen. Ob konču je bil izid 13:13.
V drugem delu se odnos naših do igre ni popravil in zgodba 
iz prvega polčasa seje nadaljevala. Zgrešeni protinapadi in 
slaba obramba naših je gostom dovolila, da povedejo. To se 
je ob koncu tudi zgodilo in gostje so tesno in zasluženo 
dobili tekmo.
Za Izolo so igrali: Destradi Aleks, Gomezelj Luka 9, 
Lukežič Mitja 1, Puhar Aleš, Vajukič Kristjan, Viškovič 
Igor 6, Šukljan Rene 1, Destradi Rihard, Pucer Peter 3, 
Stepančič David 1, Čosič Elvin 2, Zrinski Jure 2, Marinac 
Matej
KEGUANJE
Postojnska jama:Mehano Izola 6:2 (2515:2508)
Izolanke so izgubile za vsega 7 podrtih kegljev in 
domačinke so za zmago trepetale vse do konca tega 
razburljivega srečanja. Zal so nekatere izolske kegljačice 
odigrale slabše kot zmorejo in zmaga je ostala v Postojni. 
Vse do konca se bo tako bil boj za obstanek v prvi ligi in 
Izolanke bodo imele prvo priložnost za popravni izpit že v 
soboto, ko bodo gostile ekipo Tekstine iz Nove Gorice.
2. LIGA MOŠKI
UUBEU IZOLA 6:2 (5428:5036)
JADRANJE
POZIMI PA PO SOHEM
V jadralnem klubu Olimpie ne 
počivajo niti pozimi. Ker 
odhajajo na vodo v teh zimskih 
dneh le izkušeni jadralci so se 
najmlajši posvetili izdelavi 
nenavadnih plovil in vozil.
Najprej so pod vodstvom 
trenerja Jurija Dorošenka 
izdelali dve mali jadrnici tipa 
"libera", kot jih poznajo 
predvsem na Gardskem jezeru, 
prav zdaj pa dokončujejo tretje 
jadralno vozilo s kolesi, kot jih 
poznajo predvsem v Braziliji in 
v severnih deželah. Za začetek 
so jih preizkusili pri Rudi, 
kasneje pa se bodo odpravili na eno od letališč v notranjosti 
Slovenije, kjer bodo kolesa^zamenjali s smučmi.

AMBASADA GAVIOLI - 3. FEBRUAR 2001
SATOSI TOMIIE
Po izredno uspešnih gostovanjih Davida Moralesa 
in Frankieja Knucklesa v drugi polovici lanskega 
leta; Frankie Knuckles, The Godfather of House je 
skupaj s klubom v decembru praznoval peto 
obletnico delovanja; klubsko house sezono v 
februarju 2001 odpira Satoshi Tomiie, tretji steber 
famozne in uspešne produkcijske hiše Def Mix. V 
Dance Loungu ga bo spremljala še ekipa 
priljubljenih domačih didžejev, medtem ko bo 
Mezanine v trance vibracijah.
O tem, da je Satoshi Tomiie najbolj uspešni 
japonski internacionalni house didžej in producent, ni dvoma. Od hita Tears 
(koprodukcija z Knucklesom) leta '89 pa do danes je Tomiie postal 
enakovreden del Def Mixa. To delovno razmerje mu je prineslo številne 
remikse, med drugim tudi zvezd kot so Simply Red, David Bowie, U2, Mariah 
Carey..., sete po vsem svetu in možnost lastnega produkcijskega dela, ki je lani 
novembra doseglo vrhunec v albumu Full Lick.
Tomiiejeva glasbena kariera se je začela že zelo zgodaj. "Želel sem igrati 
bobne, pa so mi starši kupili klavir, za kar sem jim danes hvaležen," pravi 
Satoshi. V letih vadbe je razvil svojo strast do jazza, njegove sposobnosti pa so 
bile vedno v povpraševanju pri šolskih bendih. "Spoznaval sem nove zvoke in 
si nabiral izkušnje." Hiphop ga je sprovociral, da se je lotil didžejanja in 
produciranja. In nato je povsem po naključju zaslišal house, Knucklesov miks 
tape.
Tomiie seje nato odločil za korak. Zapustil je Japonsko, David Morales mu je 
velikodušno ponudil svoje stanovanje, postal je član ekipe Def Mix. Med 
studijskim delom vrti po svetu: Ministry of Sound, Cream, Pacha, Yellow, 
Renaissance, so le nekateri izmed slavnih klubov kjer seje že ustavil. 
Satoshijev debitantski album Full Lick poslušalca popelje v jazz, hiphop, 
house, alternative, soul in celo drum'n'bass, s čimer pokaže kako ustvariti 
sodobno plesno mojstrovino, in dokaže, da je eden izmed najbolj iskanih 
inovativnih talentov elektronske glasbe.

BLUES FESTA V TRSTU
Letos se bo 2. in 3. februarja odvijal 10. po vrsti tradicionalni blues 
festival WELCOME BLUES v Trstu in sicer v gledališču Miela. V petek, 
2. februarja, bodo nastopili trije izvajalci. Začela bo skupina Dannv D. & 
The Bluesmasters iz Trevisa, kot drugi se bodo predstavili Dionysus iz 
Pordenone-ja, večer pa bo zaključil nam dobro znani boogie pianist 
Stefano "Stevie" Franco. V soboto, 3. februarja, bo večer bluesa začela 
slovenska skupina iz Kopra Blues Back, za njo bo prišla na vrsto prav tako 
nam dobro poznana tržaška blues zasedba Jimmy Joe's Band. Sobotni 
blues večer bo zaključila blues kitaristka iz Rima Francesca de Fazi s 
svojim spremljevalnim bandoni. Pričetek obeh glasbenih blues večerov je 
predviden ob 21. uri. Vstopnina za vsak večerje 12.000 ITL. Celoten 
izkupiček od prodaje vstopnic bodo organizatorji namenili v dobrodelne 
namene in sicer raziskavam jetrnih obolenj, ki jih vodi tržaški profesor 
Claudio Tiribelli, kije tudi predsednik Sklada za raziskave jetrnih obolenj 
v Italiji. Vabljeni vsi ljubitelji bluesa!

ŠPORTNO DRUŠTVO

|/jf*l's
^ " V fitnessstudio

IZOLA / Ljubljanska 51 / tel. 6418-042
URNIK
pon-sob od 9 -12 in 16.30 - 22 ure 

sob. do 21 ure
NE POZABITE NA 

PROGRAM ZA 
SMUČARSKO 

PRIPRAVO, KI GA 
NUDIMO

V NAŠEM FITNESU.
Obiščite nas v starem mestnem jedru na LJUBLJANSKI 51 v Izoli



galerije

GALERIJA INSÙ LA

Vabimo vas na otvoritev razstave

POGLED NA 
GORO FUJI

gledališče
KULTURNI CENTER IZOLA

KULTURNI DOM IZOLA.< £41 55 71
• Program prireditev v mesecu januaiju 2001 •

Kulturni dom Izola

DESA, VESNA in OTILIA MALALAN
Petek, 26. januarja ob 19.00 - gostišče HRAM

Humorni utrinki z najbolj brano mladinsko pisateljico DESO MUCK 
gledališkim igralcem alias maršalom IVOM GODNIČEM in MATEJO 

GOLOB, združeni v Mariovem Zoomu.
Z večerom, na katerem bomo znane obraze spoznali na drugačen način, 

začenjamo niz sproščenih druženj z različnimi ustvarjalci, v manj formalnem
okolju.

V vstopnino 1.500 SIT / enotna za vse / je všteta pogostitev ob 19.00, ob 
20.00 se prične program število obiskovalcev je omejeno ! Rezervacije in 
vplačila sprejemamo najkasneje do četrtka, 25. januarja v galeriji ALGA v 

Izoli med 10,00 in 12.00 ter med 17.00 in 19.00 / tel.: 641 84 39/.
Na dan prireditve brez predhodno rezervirane vstopnice, obisk ne bo mogoč!

akademskega slikarja Leona Zakrajška 
v petek, 26.januarja ob 18.00 uri

Razstava z naslovom Pogled na goro Fuji postavlja pred gledalce 
20 monotipij, ki se v formovnem smislu odzivajo kot slikarske 
obdelave specifične/določene krajinske problematike. V 
vsebinskem smislu pa je razstava vezana na deželo s katero je 
Leon Zakrajšek precej močno povezan: Japonsko. Avtor je v 
pričujočih delih "slikarsko" zelo poglobljen, saj v barviti ploskvi 
ekrana slike operira z različnimi formovnimi načini, katerih učinek 
je da se zastavljena problematika odraža kot specifičen osebni 
odnos do bivajočega oziroma prihaja v ospredje poduhovljeno 
stanje predstavljene atmosfere podob.

Leon Zakrajšek je diplomiral na Akademiji v Ljubljani leta 1986, 
nadaljeval z izpopolnjevanjem na Centre Internacional de Recerca 
Grafica-Calella v Španiji. Njegova navezava na Japonsko se je 
začela leta 1997, ko je kot štipendist japonske vlade opravil študij 
na Tama Art University v Tokiu in privatnih ateljejih za grafilko 
Hanga Kobo-Seya (mentor Harumi Sonoyama) in pri mojstrih 
lesoreza: Fumio Kitaoka, Zuki Rei in Seiko Kavvachi. Od leta 1998 
je tudi član prestižnega grafičnega združenja Kamakura Print 
Collectio.

Prešerno s Prešernom bo v istem prostoru 8. februarja ! 
Obiskal nas bo Pavle Ravnohrib, ki je v nadaljevanki o Prešernu 

zaigral lik največjega slovenskega pesnika !

Kulturni center Izola in MissON studio Piran
razpisujeta začetni tečaj za

MANEKENKE IN MANEKENE
za dekleta in fante starejše od 14 let.

Informacije, vpis: Kulturni center Izola, Bazoviška 4, Izola, 
tel.:6415571, v dopoldanskem času.

Tečaj bo vodila ga. Barbara Misson

kino

galerija ALGA
ETNOLOGIJA.
VREDNOST,
VZGOJA?
razstava delčka

zasebne etnološke zbirke JANEZA JANEŽIČA

GALERIJA KRKA 
ZDRAVILIŠČE STRUNJAN

razstava del ak.slikarke FULVIE ZUDNIČ
od 24.januarja do 28.februarja 2001

OD ČETRTKA DO NEDELJE ob 20.00

NJENI TASTARI
(Meet the Parents), komedija 

Režija: Jay Roach 
Vloge: Ben Stiller, Robert de 

Niro, Ter Polo, 
Owen Wilson; Robert de Niro 

nominacija ZLATI GLOBUS 
2001 za stransko vlogo!



Društvo prijateljev glasbe Koper
vljudno vabi na 13. koncert na katerem bodo nastopili 

violončelist Igor Švare, klarinetist Robert Stanič in pianist
Bojan Glavina

Spored: Arnold, Prokofjev, Brahms 
ob 20.00 Novi cikel-učitelji CGV-koncertanti

sreda/mercoledì 31. 01. 2001 
Dvorana koprske palače Gravisi-Barbabianca

Gallusova 2 
vstop prost

ZVEZA PRIMORSKIH GLASBENIH ŠOL 
CENTER ZA GLASBENO VZGOJO KOPER 

GLASBENA ŠOLA IZOLA
Yljudno vabijo vse ljubitelje lepega petja na

SREČANJE PEVCEV PRIMORSKIH 
GLASBENIH ŠOL
v soboto, 27.1. ob 15.30

v koncertni dvorani Besenghijeve palače v Izoli

AVDITORIJ
Portorož - Portorose

Nedelja, 28. januar 2001, Koncert operne glasbe

POKLON VERDIJU
Simfonični orkester Benečije - Julijske krajine 

Zbor Coro Polifonico Citta' di Udine / Dirigent: Ezio Rojatti 
Gostja večera: Francesca Scaini, sopran, Callasova nagrajenka

Natanko sto let in en dan bo minilo od smrti Giuseppa Verdija 
(1813 - 1901). Simfonični orkester Benečije - Julijske krajine je 
izbral za zaključek svoje tridnevne turneje, posvečene kralju 
klasične italijanske opere, prav nas. Mladi simfoniki in videmski 
zbor Coro Polifonico, ki štejejo skupaj 180 članov, je debitiral 
minulo poletje na Mittelfestu v gledališču Giovanni da Udine in v 
dunajskem Musikverein-u, kjer so poželi val navdušenja in 
zglednih kritik.
V Avditoriju Portorož smo ponosni, da bomo začetek nove ere 
zaznamovali z mogočnim Verdijem, enim izmed največjih 
snovalcev združevanja narodov, kot lepo simbolizira njegov 
znameniti zbor: "Zaplavaj, misel, na krilih svobode... "

Francesca Scaini je z odliko zaključila beneški konzervatorij "B. 
Marcello". Študij je nadaljevala na glasbeni akademiji "Accademia 
della voce di Torino in se izpopolnjevala pri izjemnih profesorjih na 
"Renata Scotto Opera Academy" (Claudio Desderi, J. Wallnig, Aldo 
Ceccato, Yuri Achronovich). Svoj izjemen talent je sopranistka 
izkazala z nekaterimi nosilnimi vlogami, ki soji bile zaupane od leta 
1997 do danes. Je dobitnica mednarodne nagrade v kategoriji soprana: 
Premio Internazionale "Voci nuove per Verdi Maria Callas"

Ezio Rojatti je končal študij orgel in orgelske kompozicije, nakar se 
je izpopolnjeval še pri študiju kompozicije (D. Zanettovich, A. 
Clementi, F. Donadoni) na bolonjski Univerzi. Na beneškem 
konzervatoriju "B. Marcello" je diplomiral iz koralne glasbe in 
zborovskega dirigiranja. Iz dirigiranja se je še dodatno izpopolnjeval 
pri legendanih profesorjih kot sta Carlo Maria Giulini in Leonard 
Bernstein in obenem asistiral kot dirigent na milanski Scali. Že vrsto 
let uspešno deluje kot dirigent znanih in uspešnih orkestrov po Evropi 
in svetu s katerimi je realiziral kar nekaj posnetkov za diskografsko 
hišo Sonoton (Monaco), Bongiovanni, La Nuova Era, Rivo Alto, za 
glasbeno zbirko kaset in plošč "I Maestri della musica” ed. De 
Agostini, nenazadnje tudi za ORF in RAI. Je dobitnik prve nagrade 
prestižnega tekmovanja za dirigente "Mario Gusella". V letu 1999 je 
prevzel umetniško in glasbeno vodstvo mednarodnega orkestra 
Mittelleuropea Philarmonia.

ELVISI STRESLI KORTE
Dijaška sekcija Kluba izolskih študentov in dijakov je v petek v Kortah 
štartala v delovno sezono s koncertom Ajdovskih Elvis Jacksonov, 
štejerskih Pridigarjev ter lokalnimi Fifty Feet Drop in D-Fact kot ogrevalno 
sekcijo. Po slabi uri zamude se je -začuda za njihov prvi koncert- vse 
začelo s prvimi toni z PC-jem podkrepljenim crossoverjem Fifty Feet 
Drop-ov, ki so postali že skoraj inventar takšnih in podobnih koncertov, 
kljub temu pa vedno znova navdušijo publiko s kakšnim še neslišanim 
vložkom. D-Facti so se zbudili iz parletnega spanja z novim pevcem in 
bogatejši še za enega kitarista in scratcher-ja. V Kortah so v pol ure 
predstavili tisto, kar so počeli ves tisti čas, ko jih nismo videli in lahko 
rečemo, daje kratka pavza včasih tudi dobra stvar.
O Elvis Jacksonih je težko 
povedati kaj, kar še ni bilo 
povedano. Lahko edino 
rečemo, da so band, ki je 
sposoben narediti žurko, 
pa četudi bi bilo pod 
odrom petnajst ljudi. Z 
maksimalno energijo, 
akrobatskim pevcem ter 
delčki občinstva, ki so 
prihajali na oder malo 
skakati, malo peti in vsake 
toliko tudi pomagati igrati 
kakšen inštrument, je bil 
koncert vreden

kateregakoli
MTV-jevskega banda. To 
je edino še ena potrditev 
dejstva, da ti ni treba biti 
Simona Weiss za uspeti 
pri nas.
Pridigarji so na žalost 
začeli takrat, ko seje večina v glavnem srednješolske publike že odpravila 
malo domov spat, pa so kljub temu odpihali in odružili svojo uro jeznega 
ska-ja. Tistih trideset ljudi, ki jih je še ostalo, pa tudi ni sedelo na tleh, 
ampak so iz sebe poizkušali iztrošiti še zadnje ostanke energije.
V kratkem, pohvalno, da seje začelo nekam premikati in za prvi koncert 
velik uspeh. Kljub pomanjkanju reklame seje nabralo zadovoljivo število 
ljudi. Torej, kar tako naprej. (MM)

BOR

BORZA ZNANJA 
IZOLA 
MATIČNA
KNJIŽNICA ZNANJ
Oktobrske revolucije 1,
6310 Izola,
telefon: 066/ 66 31 285, 66 31 284. 
e-mail: izola@borzaznanja.mss.edus.si 
vsak delavnik od 8 do 13 ure 
v sredo od 8 do 13 ure in od 16 do 18.30 ure

V Borzah znanja lahko sodeluje vsak, ki ima neko znanje ali 
spretnost. Potrdil o formalni izobrazbi ne potrebujete!

Borze znanja ne odločajo o tem kje, kdaj in kako boste izmenjali 
znanje in informacije. O načinu sodelovanja in obliki oddolžitve se 
boste s ponudnikom ali s povpraševalcem sami dogovorili.

Naši člani ponujajo:
* Marketinško - oblikovalska znanja kot izdelovanje prospektov, oglasov in 
podobno;
* Znanje fotografiranja;
* Nasveti za amaterske snemalce ter izmenjava izkušenj pri snemanju in 
videomontaži;
* Pomoč pri pisanju scenarija in snemalne knjige;
* Sestavljanje besedil, posvetil za različne priložnosti;
* Znanje kaligrafije ( gotica, italic... ) za pisanje diplom, spričeval, priznanj...

Naši člani iščejo:
* Gospa iz okolice Izole bi se rada naučila plesti košare iz vrbovih vej;
* Mladenič iz Ankarana bi se rad ukvarjal s sadjarstvom. Mu lahko pomagate?
* Naša nova članica bi se rada naučila igrati na saxofon;
* Gospa iz Kopra išče nekoga, ki bi jo uvedel v računalniški program GoLive;
* Naš mladi član iz Kopra bi se rad naučil plesati break dance;
* Se spoznate na hipnozo ali avtohipnozo?

"Menjaj znanje, ne sanje!"

n



IZOLSKI ŽIVALSKI SVET

Spremembe ptic 
v našem okolju
Leta 1955 sem se zaradi potreb službe skupaj 
z družino priselil v Izolo in od takrat se je 
življenje v našem naravnem okolju zelo 
spremenilo.
V poletnem času so v drevoredu 1. maja imeli 
šržati svoje koncerte, medtem ko so jih lovili 
vrabci. Danes jih ni več. Pri zdravstvenem 
domu je v grmovju gnezdil in prepeval 
slavček, pri Svetilniku ter v Verdijevi ulici so 
letale in gnezdile jate hudournikov, tudi njih ni 
več. V starem mestu so gnezdile mestne 
lastovke, ki se jih dandanes redko vidi.
Ko sem šel na Malijo ali v Korte, sem vedno 
opazoval škrjanca, ki je krožil po zraku in pel 
svojo pesem, edino na Medljanu lahko še 
vedno vidimo lastovke, ki se tam naselijo 
spomladi, ko se vračajo z juga.
V Izoli imamo galebe na morju, golobe 
prosjake v drevoredu, sem pa tja kakšnega 
vrabca, grlico in zelo poredko kakšnega kosa. 
Naselile pa so se srake, ki gnezdijo v krošnjah 
visokih dreves ter naredijo ogromno škode 
drugim pticam, celo uničujejo njihove mladiče. 
Ptice, ki imajo vse manj pogojev za preživetje, 
se selijo drugam, dosti pa jih tudi pogine zaradi 
strupov za škodljivce, ki jih pomotoma 
zamenjajo za hrano.
Nek kmet na Šaredu je ulovil kanarčka, ki je 
imel na nogi obroček. Prosil sem ga, če mi ga 
lahko da, saj sem pomislil, da je priletel iz 
Avstrije ter da se seli na jug. Presenečen pa 
sem bil, ko sem videl na obročku pet številk in 
napis MOSKVA. Obroček sem poslal 
ornitologu v Ljubljano, ki si je prišel ogledat 
kraj in povedal mi je, da se te ptice v 
septembru in oktobru zadržujejo v teh krajih, 
nekateri pa jih še vedno lovijo na limance ali 
pa napenjajo mreže, da se ptice ujamejo v njih. 
Kot kaže, vedno več ljudi privlači pogled na 
ptico pevko v kletki. (E.L.)

NAJMANJŠI SESALEC 
ŽIVI TUDI V IZOLI
Sorex Minutus ali mala rovka je (po Guine- 
ssovi knjigi rekordov) najmanjši sesalec na 
svetu, saj meri slaba 2 centimetra in sodi med 
zaščitene živali, saj je v naravnem okolju vse

| bolj ogrožen. 
Morda niste vedeli, 
toda ta rovka živi 
tudi v okolici Izole, 
pogostoma pa jo 
zamenjajo za mlado 
podgano, s katero 
pa ima skupen le 
gladek rep.

Ne pozabite na 
pernate pevce!
S prihodom koledarske zime se je v 
naše kraje priplazil hladnejši zrak, 
tako, daje kar prijetno doma, v toplem 
stanovanju. V krošnjah zimzelenih 
dreves se stiskajo grlice, vrabci in 
sinice ter iščejo še kakšnega otrplega 
hrošča ali drobceno še neodpadlo 
seme. Hrane v naravi je čedalje manj 
in je zato sedaj čas, da se jih 
spomnimo in jim pomagamo preživeti 
zimo s polaganjem krm. Posebno 
primerne so ptičje krmilnice, če pa te 
nimamo pride prav kar okenska ali 
balkonska polička. Načinov krmljenja 
je veliko in vsaka ptičja vrsta si bo 
postregla na način, ki ji najbolj ustreza.
V zimskih dneh so po parkih in vrtovih 
najbolj opazne siničke. V naravi jih 
živi 45 vrst, od katerih jih je nekaj 
selivk, nekaj klatežev, del pa je tudi 
stalnežev. V Sloveniji živi sedem vrst 
sinic, katere prezimujejo doma. se ne 
selijo, a so klateži. Izjema je le 
Balkanska sinica, ki je stalnež in se ne 
klati. Od ostalih pri nas živečih sinic se 
loči po veliki črni lisi pod grlom.
V mrzlih zimskih dneh sinicam tekne 
sončnično seme ali mešanica semen 
kupljena v semenarni. Posebna siničja 
poslastica je goveji loj katerega 
enostavno pritrdimo z žličko na drevo 
ali obesimo na balkonsko ograjo. 
Poizkusti in sinice se vam bodo že za 
Valentinovo oddolžile s svojim 
čebljanjem. (Z.K.)

BABICA ZA AKVARIJ
Franc Juriševič se je zadnje čase povsem posvetil 
ribolovu in se tudi pripravlja na registracijo 
dejavnosti "turistični ribolov". Že to sezono 
namerava namreč odpreti šolo športnega ribolova, 
ki naj bi delovala v sklopu turistične akcije Aktivne 
počitnice.
Športni ribiči ga poznajo kot specialista za lov 
"vermi di Rimini", seveda pa se odpravi tudi na 
tradicionalni ribolov in tako je pred dnevi ujel na 
trnek 30 cm dolgo babico, kakršne običajno 
ujamejo zgolj s povlečno kočo. Ker je bila babica 
živa in nepoškodovana so jo prevzeli v Piranskem 
akvariju, kjer je že na ogled kot eden lepših 
primerkov redkih sevemojadranskih rib.

Kuna belica, naša soseda
Kuna belica, živahna nočna žival, huškne iz grmovja in se 
takoj požene po najbljižjem deblu navzgor v varno 
krošnjo drevesa. Ravno toliko časa nam ostane, da še 
vidimo njen košati rep in žejo pobere tema. Taka srečanja 
s to živaljo so tudi v Izoli čedalje pogostejša, kar pomeni, 
da ji sobivanje s človekom kar ustreza.
Kuna belica spada v eno izmed sedmih družin reda zveri. 
Njen prvotni življenski prostorje bil v Aziji, od koder se 
je po zadnji ledeni dobi naselila po vsej Evropi. Pisni viri 
govorijo, daje bila še pred šestdesetimi leti pri nas najbolj 
razširjena le na Primorskem in Krasu, drugod se je 
redkeje pojavljala. V zadnjih letih se zelo hitro prilagaja 
in je naselila celotno Slovenijo ter se prilagodila tudi 
življenju v urbanem okoljuJe izredno prilagodljiva in se 
zadovolji z raznovrstno hrano. Zanimiva je ugotovitev, da 
je kuna belica edina vrsta iz družin kun v Evropi, 
katere številčnost narašča. Od 248 vrst zveri jih na 
družino kun odpade kar 70, kar dokazuje, da je to 
uspešna in prilagodljiva zverinica. Od bolj znanih pri nas 
živečih zveri iz te družine bi navedel še kuno zlatico, 
jazbeca, vidro, hermelina, malo podlasico ter dihurja. 
Človekovi posegi v naravo povzročajo izginotje ali 
zmanjševanje mnogih živalskih in rastlinskih vrst, kar pa 
za kuno belico ne velja. Uspela je premagati strah pred 
človekom in se je pred nekaj desetletji pričela naseljevati 
v mestih in vaseh. In kakšna je pravzaprav ta roparica, ki 
ji pride prav vsak ptič, njihova jajca, kuhinjski odpadkiali 
če tega ni, tudi različno sadje?
Kune belice so pretežno rjave barve, z veliko belo liso 
pod vratom, ki se na sprednjih nogah značilno cepi v dva 
kraka. Dolga je okrog 42 CM, z repom vred še dodatnih 
23 CM in težka okrog kilogram in pol; samci so nekoliko 
večji od samic. Navedene mere in teža so seveda 
povprečni in so lahko tudi nekoliko drugačni. Kune imajo 
na nogah ostre kremplje ki jim služijo za plezanje. V 
marcu ali aprilu običajno povrže samička tri slepe 
mladiče (lahko do sedem). Njeno prebivališče je lahko 
vsaka luknja, duplo, podstrešje ali lopa. Pri nočnem lovu 
so še posebno na podstrešjih dokaj hrupne, znajo pa tudi 
odmikati strešnike pri lovu na ptiče ali podgane. Kuna je 
teritorialna žival in si svoj življenski prostor označuje z 
iztrebki, ki so dolgi približno pol centimetra in debeli 
dober centimeter, v katerem so ostanki dlake ali perja ter 
pogosto delci jagodičja ali sadja.
Ce na dvorišču ali vrtu opazite podobne iztrebke, vedite, 
da imate za sosedo kuno belico. Lov na kuno belico je od 
leta 1976 dovoljen le prva dva in zadnja dva meseca v 
letu, v ostalih mesecih pa je lov prepovedan.
Pa še novica o kuni belici iz srednje Evrope, ki bi lahko 
bila lovska pa ni. Poročajo namreč, da kuna belica 
povzroča Škodo na parkiranih avtomobilih s tem, da 
grize električno instalacijo, cevi zračnega hlajenja, 
cevčice za pranje vetrobranskega stekla itd. In zakaj 
kune napadajo avtomobile? Predvidevajo, da je to 
posledica intenzivne radovednosti in raziskovalnega 
vedenja kune belice. Na razna protikunja pršila so se kune 
hitro privadile, tako da sta avtomobilska koncema Audi 
in Mercedes ponudila tržišču visokovoltne električne 
odganjalnike. Prav možno je, da se bodo tudi naše 
izolske kune belice nalezle te neprijetne razvade. 
Najnevarnejša bolezen kun belic je gozdna steklina, 
vendar pa, kot trdi strokovna literatura za silvatično 
obliko stekline zbole kune le v izjemnih primerih, kar pa 
pomeni, da ni povsem izključena možnost prenosa 
stekline iz obolelega osebka na človeka.
No, kljub temu, da nam naredi kuna včasih kakšno škodo 
ji je potrebno priznati tudi koristnost, ker pospravi 
marsikatero miš, vrabca ali goloba in tako tudi v mestih 
prispeva k uravnoteževanju posameznih živalskih vrst.

Z. Kosmina
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Marino Bonifacio e Giovanni Radossi:
“Cognomi e stemmi di Isola ”

Continua la serie di fortunate e ben frequentate presentazioni di novità librarie a Palazzo Besenghi di Isola, 
organizzate dalla locale Comunità Autogestita della Nazionalità Italiana. Presenti gli autori Marino Bonifacio di 
Trieste, ma piranesepurosangue, e il rovignese Giovanni Radossi, direttore del Centro di Ricerche Storiche, è stato 
presentato il volume “Cognomi e stemmi di Isola ”, pubblicato dalla redazione del Mandracchio. Come ebbe a rilevare 
nella sua introduzione il Bonifacio, autore della storia di una serie di cognomi isolani di ieri e di oggi, proprio queste 
testimonianze ci danno “la certezza e la consapevolezza che noi tutti siamo parte integrante di un ’unica storia 
universale”.
Nell’occasione è stato annunciato che un nuovo volume, dedicato questa volta allo Statuto volgare di Isola del 
Medioevo, verrà presentato nel mese di febbraio.

Nuovo governo - 
stessa solfa

Si diceva una volta che nessuna nuova, 
buona nuova. Dovrebbe essere una regola 
che tutti dovrebbero mettere in pratica 
almeno nei primi mesi dell’anno, non fosse 
altro che per far immagazzinare a chi ne 
ha bisogno quella sana dose di ottimismo 
che gli consenta di far fronte alle magagne 
che comunque si presenteranno nel corso 
dei mesi successivi.
La Comunità nazionale italiana era in 
attesa, come tutti i soggetti che vivono dei 
finanziamenti pubblici, di sapere quale 
sarà la sua sorte nell’ambito del bilancio 
dello Stato per il 2001. E sperava bene, 
mettendo in conto i risultati delle recenti 
elezioni e mettendo in conto, ancor prima, 
le traversie con le quali ha dovuto 
confrontarsi nel corso dell’anno 
precedente. Ricordate, che le sovvenzioni 
per le attività culturali sono state sbloccate 
appena nel secondo semestre? Speranze 
vane! Il neoeletto governo nel varare il 
programma di finanziamento provvisorio 
per iprimi tre mesi, in attesa appunto della 
Finanziaria, chi va a colpire per primo? 
Proprio le Comunità nazionali minoritarie. 
Ci spieghiamo meglio: in buona parte è 
stata seguita la logica che vuole garantire 
ai singoli Ministeri la quarta parte, ovvero 
il 25 per cento, di quanto realizzato 
nell’anno precedente. In buona parte, ma 
non per tutti! Infatti il Ministero per la 
cultura, che pur si è visto assegnare la 
corrispondente quota, nel capitolo spesa 
dei gruppi nazionali minoritari, tra i quali 
ci siamo anche noi, ha ridotto questa 
percentuale di oltre il 50%, portandola ad 
un misero undici per cento (per la verità 
11,3%). Come dire, che alle minoranze 
nazionali, per i primi tre mesi di questo 
2001, invece del normale 25% dovranno 
accontentarsi di meno della metà. E sì, 
che si tratta del settore più importante e 
delicato perché dovrebbe garantire il 
proseguimento indisturbato di tutte quelle 
attività che sono alla base del nostro 
operare ed esistere.
La nostra Comunità, naturalmente, ha 
reagito pur se non sappiamo con quale 
esito: e in questo caso certo non vale la 
massima secondo cui, nessuna nuova, 
buona nuova. Ci viene il dubbio, quindi, 
ma è tutta cattiveria la nostra, che si tenti 
di ripetere la drammatica esperienza 
dell’anno scorso, quando i finanziamenti 
sono arrivali quando ormai - per mancanza 
di tempo - era quasi impossibile 
consumarli. Se così fosse, sarebbe come 
cercare di mettere in pratica la logica di 
quel contadino che si lamentava perché 
l’asino gli era morto proprio quando gli 
aveva insegnato a lavorare senza nutrirlo.

Silvano Sau

RETTIFICA
A causa di un disguido tecnico il numero 
148 de II Mandracchio è uscito con alcuni 
errori. Così nelVarticòlo intitolato: “Italo 
Dellore Gambini: Isola d’Istria a ritroso 
nel tempo” la giusta denominazione della 
Casa editrice deve essere “Campanotto 
Editore di Pasian di Prato (UD)” per i 
tipi della “Grafiche Piratello ”, sempre di 
Pasian di Prato.
Pertanto porgiamo le nostre scuse 
alPautore, Italo Dellore Gambini, e alla 
Casa editrice, “Campanotto Editore” di 
Pasian del Prato.

Cogliamo l’occasione per informare chi 
ne Ita fatto richiesta che alla biblioteca 
della Comunità Italiana di Isola, a 
Palazzo Besenghi, sono a disposizione 
una ventina di copie del volume.

Palazzo Manzioli 
Count up: + 209 giorni

“Nihil novo... ” Foto: C. Chicco



A chi il Palazzo? Non c'è più religione

Mentre i consiglieri comunali e i loro raggruppamenti politici 
dibattono sul nuovo testo del Decreto sull'attuazione del 
bilinguismo nel Comune di Isola, siamo sempre più testimoni 
di infrazioni a riguardo dell’applicazione di quelle norme che 
regolano la vita nei territori nazionalmente misti della Slovenia 
e in particolar modo a Isola. Ultimamente, in occasione delle 
feste di fine anno, abbiamo ammirato un'Isola pavesata di 
manifesti di ogni genere. Però le obbligatorie traduzioni in 
lingua italiana si sono rivelate latitanti anche in questa 
occasione. Non ha voluto differenziarsi nemmeno il Duomo di 
S. Mauro che ha esposto un vistoso “Slava Bogu" senza dare 
"Gloria a Dio”. Speriamo che si tratti di una cosa transitoria in 
attesa del varo del sunnominato decreto.

Gianfranco Siljan

Si parla molto ultimamente a Isola della richiesta di denazionalizzazione 
del Palazzo Besenghi avanzata dal locale Ufficio parrocchiale, richiesta 
che viene basata su un esistente documento che attesta la fondazione 
della “Mansioneria de Besenghi”. Ma cosa significa? Dalle nostre 
ricerche abbiamo capito che può trattarsi di un immobile dato in 
gestione a qualcuno (nel caso particolare alla parrocchia). Però lungi 
da significare lascito. Perciò crediamo troppo poca cosa per poter 
rivendicare diritti di proprietà su detto palazzo. Ricorderemo che una 
sorta di “mansioneria ” inerente al Palazzo Besenghi la hanno da più 
di qualche decennio a questa parte pure la Comunità italiana e la 
Scuola di musica di Isola che lo occupano tuttora. E non sono per niente 
irrilevanti gli investimenti fatti nel palazzo stesso dalle due istituzioni 
per mantenerlo in stato di agibilità nel corso di tutti questi anni. Siamo 
sempre stati a favore delle soluzioni legali di tutto ciò che un tempo era 
stato nazionalizzato con decreti dei vari comitati popolari, a condizione 
che ciò venga fatto con la forza della ragione e non con la ragione della 
forza. In caso contrario si arri va a dare vigore a quel detto nostrano che 
recita: Xe pezo el tacon del buso.
Testo: G.S. Foto: C.C.

Pallacanestro:
Dura sconfitta della “over 35”

È iniziata peggio ed è finita male. Sappiamo che grammaticalmente 
equivale ad uno strafalcione, però abbiamo volutamente 
scombussolato il senso di una frase fatta per rendere forse meglio 
l’idea sugli sviluppi del gioco al massacro in cui si è trasformata, per 
la squadra di basket della Comunità degli italiani Pasquale Besenghi 
degli Ughi di Isola, la partita del quarto turno del campionato Alpe 
Adria “over 35” con i fiumani del Kvarner. 89 a 58 i brutti numeri 
di una sconfitta che poteva anche entrare nelle previsioni della 
vigilia, ma che di certo non era attesa in queste dimensioni 
catastrofiche. Tornando alla frase d’apertura; “iniziata peggio”, 
poiché l’avvio di gara del Circolo è stato veramente allucinante 
considerando che in 20 minuti ha saputo mettere a segno la 
“bellezza” di 15 punti; “finita male” poiché lo scarto conclusivo 
resta comunque ragguardevole e solo grazie alla sua proverbiale 
grinta la squadra ha saputo rimediare una situazione che stava 
assumendo un aspetto adir poco vergognoso. Le attenuanti ci sono. 
Che fosse una giornata storta, nel vero senso della parola, lo si è 
capito subito quando già negli spogliatoi, prima di entrare in 
campo, il classico “colpo della strega” ha messo K.O. uno degli 
uomini di punta, Branko Bursié, l’unico, con i suoi 202 cm, in grado 
di parare l’impressionate batteria di lunghi, oltretutto bravi, che 
presentava la squadra avversaria. Come dire, l’altezza non si 
insegna. Ciononostante bisogna rendere merito al Kvarner che è 
venuto ad Isola a dare una lezione di gioco di squadra ed il Circolo 
ha ancora molto da imparare. '

Roberto Siljan

Anche il Parroco ci ha dimenticati... Foto: C.C.

La Scuola Elementare “Dante 
Alighieri” di Isola comunica 
che le iscrizioni alla classe 
prima della scuola novennale 
per l’anno scolastico 2001/ 
2002 si svolgeranno Giovedì, 
15 febbraio 2001 dalle ore 8.00 
alle ore 15.00 presso la Scuola 
Elementare “Dante Alighieri ” 
di Isola, Via rivoluzione 
d’ottobre 10

Vengono presi in conside
razione i bambini nati dal 
111/1995 al 31/12/1995.

I genitori sono presati di 
portare con sé il certificato di 
nascita del bambino.

IL NOSTRO 
CALENDARIO 2001 

Si comunica che i calendari 
stampati dalla Scuola 
elementare “Dante Alighieri” 
di Isola sono a disposizione 
nella sala della biblioteca 
della Comunità Italiana di 
Isola. “Il nostro calendario” 
viene distribuito gratui
tamente.

ATTIVITÀ
COMUNITARIA

BIBLIOTECA E SALA DI 
LETTURA

Nuovo orario d’apertura: da 
lunedi a venerdì dalle ore 16.30 
alle 19.30
Sono disponibili i periodici 
Panorama Mondadori e Panorama 
Edit, L’Espresso, Visto, Storia 
illustrata, Artecultura, Gente viaggi, 
Grazia, Starbene, Casaviva, PC, 
Quattroruote, Il Giornaledella Vela, 
Scuola dello Sport, Primorske 
novice, Mladina, Mandrač e il 
Mandracchio nonché i quotidiani 
La Repubblica, La Gazzetta dello 
sport, Il piccolo, La voce del popolo 
e Deio.

TOURNÉE CORO HALIAETUM
Dal 26 al 28 gennaio, il Coro 
HALIAETUM della Comunità degli 
Italiani “Pasquale Besenghi degli 
Ughi” di Isola, diretto dal Maestro 
Claudio Strudthoff, si esibirà a 
Siena e dintorni.

Il Mandracchio, foglio della Comunità 
italiana di Isola 
Redattore responsabile:
Andrea Sumeniak
Redazione: C. Chicco, M. Maurcl, C. 
Raspolič, S. Sau, G. Siljan, R. Siljan, 
A. Sumcnjak
Indirizzo: via S. Gregorčič 76,
63IO Isola, Slovenia
tei.,fax: (+386 5) 641 50 31,641 58 53



KRIMINALIJE
POZABIL JE AVTO
Na policijsko postajo je prišel občan in povedal, da pogreša osebni avto, ki ga 
je parkiral pred hišo, zdaj pa ga tam ni. Policisti so popisali vse kar se je 
popisati dalo, kmalu zatem pa je pozabljivi občan sporočil, da je avtomobil 
našel parkiran na Velikem trgu. Spomnil se je tudi, da ga je tam parkiral kar 
sam a je to pozabil.

ČUDNI OBISKOVALCI
Izolan je prijavil kaznivo dejanje ki se mu reče poškodovanje tuje stvari. 
Zgodilo se je tako-le: Dva neznanca sta pozvonila in iskala njegovega sina. Ker 
ni hotel imeti nobenih opravkov z njima ju je odslovil, to pa je enega od njiju 
tako razjezilo, daje dvakrat brcnil v vrata in jih poškodoval.
Nekaj podobnega se je zgodilo stanovalki, ki je zjutraj opazila, da ji je 
neznanec čez noč zažgal ploščico z imenom, kije pritrjena na vrata.

ODREKLA STA SE TRAVI
Patrulja je med opravljanjem dela opazila dva sumljiva osebna avtomobila. Ko 
so jih ustavili sta dva od potnikov iz avtomobila odvrgla vsak po en zavitek z 
marihuano. Inkriminirano zadovoljstvo so zasegli in napisali vabilo k sodniku 
za prekrške.

NEZANESLJIVE LIRE
Iz A banke so na policijsko postajo sporočili, daje tuj državljan pri njih skušal 
vnovčiti bankovec za 100 tisoč lir za katerega sumijo, daje ponarejen. Dečki 
so bankovec zasegli in ga poslali na ekspertizo, potem pa bodo videli kako in 
kaj.

DVORIŠČNE ZDRAHE
Na policijsko postajo je telefonirala razburjena ženska in zaprosila za 
intervencijo policistov. Dečki so prišli na omenjeno mesto in ugotovili, da se 
sostanovalci ne morejo dogovoriti glede skupne uporabe dvorišča. Ker 
dogovora ni bilo so se zmerjali, kregali, kričali in prerivali. Sodnik za prekrške 
bo imel kar številčen obisk.

NAŠLI SO GA
Voznik in lastnik osebnega avtomobila je povedal, da mu je neznani voznik na 
Maliji poškodoval vozilo, potem pa pobegnil neznano kam. Neznano je kmalu 
postalo znano, saj so dečki voznika in vozilo izsledili in napisali potrebne prijave.

ZIMSKO VESELJE
Neznani storilec je v popoldanskem času prišel v trgovino s športno opremo, 
kjer je bilo takrat kar nekaj kupcev, saj so se mnogi Izolani odpravljali na 
smučanje. Izkoristil je priložnost in iz blagajne ukradel ves dnevni izkupiček. 
Policisti za njim še poizvedujejo.

GLASNE INTIMNOSTI
Ljubosumje je že samo po sebi nevarna bolezen. Ko pa ga dopolni še alkohol je 
lahko dokaj neprijetno stanje in prav takšno je bilo čutiti na Veluščkovi ulici, 
kjer so morali zaradi alkohola in ljubosumja intervenirati celo izolski policisti. 
Ker niso psihologi so napisali par predlogov za sodnika za prekrške.
Na Velikem trgu pa je ogorčen in užaljen možsvojo jezo skalil na ženinem 
osebnem avtomobilu. Najprej ji je prerezal gumo, potem odlomil oba brisalca, 
na koncu pa je razbil še steklo na taščinem stanovanju. Dečki so možakarja 
našli in ga odpeljali na policijsko postajo, kjer je imel dovolj časa za razmislek 
o svojem početju in kaj naj pametnega pove sodniku za prekrške.

ZRINILA STA SE V NESREČO
Iujca, ki imata še neurejen status v Sloveniji sta v diskoteki CC pod vplivom 
alkohola nadlegovala goste in jim grozila. Ko so prišli policisti sta se podobno 
vedla tudi do njih, vendar soju nekako pomirili. Za popotnico pa so zapisali 
prijavo sodniku za prekrške zaradi kaljenja reda in miru ter kršitve zakona o tujcih.

PIHAL PA NI
V križišču s Kajuhovo ulico seje zgodila prometna nesreča, ki jo je povzročil 
tujec, ker ni upošteval prednostne ceste. Sopotnika sta v nesreči dobila lažje 
poškodbe in soju odpeljali v bolnico, za voznika pa so dečki posumili, da vozi 
pod vplivom mamil, vendar je ta strokovni pregled odklonil. Vsekakor pa je 
moral na policijski postaji počakati na prihod sodnika za prekrške, ki mu je 
pokvaril dan in še kaj več.

DROBIŽ
V nočnih urah so objestneži razbili dve zunanji stekli na osnovni šoli Vojke 
Šmuc.
Neznanec je z gradbišča v Livadah odnesel primež in gradbeno podjetje 
oškodoval za kakšnih 30 tisočakov. „

DAJTE NAM VEC LUCI
Nocojšni "sprehod" po Izoli in sestrina pripomba na temačno pot do 
Zdravstvenega doma me je vzpodbudil, da vas opozorim na to, da je 
Drevored l.maja v popolni ulični temi, saj ne gori niti ena javna 
svetilka, zato vas prosim, da v dobro mnogih, ki pred dnem ali zvečer 
hodijo po tej poti, povprašate, kaj je z javno razsvetljavo.
Resda se ob kakšnih poznih urah malokdo sprehaja po tem drevoredu, 
nekaj pa jih je, ki morajo po tej poti v službo ali domov, pa ni nič 
prijetno, da ne rečem varno hoditi v skoraj popolni temi. Kdaj kanijo 
odgovorni odpraviti napako?

Neva Zajc

KJE JE ENERGIJA ?
Postavljam javno vprašanje Izolski oblasti. Ali smo imeli energijo le v 
času pred volitvami, in nam jo sedaj zmanjkuje za javno razsvetljavo? 
Že dalj časa namreč opažam, daje ena glavnih Izolskih ulic, Drevored 
prvega maja v temi. Po zatrdilih Elektra, je že pred časom o okvari 
obvestil ustrezne občinske službe, kjer pa zadeva stoji.
Prav tako, javna razsvetljava ne gori pred osnovno šolo Livade. Starši 
smo imeli velike težave ob zadnjem športnem dnevu naših otrok, da smo 
z avtobusa dobili vsak svojo opremo. Starši bi radi vedeli, zakaj je ta del 
v temi?
Ali imamo v Izoli redukcije električne energije, ali je kaj drugega? 
Upam, do bomo dobili ustrezen odgovor.

Alojz Padar

MALI OGLASI
- ŠTUDENT VIŠJEGA LETNIKA KEMIJE INŠTRUIRA KEMIJO za
osnovne in srednje šole ob petkih, sobotah in nedeljah. Info na tel 041 382 536
-PRODAM STENSKO termo peč za 5.000 sit, ročno uro "DOLPHIN" za 3.000 sit, tel.: 
041 421 004 Darjo
-PRODAM SEAT CORDOBA karavan 1,4 z vso opremo (+klima) rumena barve. 
Star 1 leto. Zelo ugodno-tudi na obroke, tel.: 041 681 811
- MLAD PAR NAJAME v Izoli manjše enosobno stanovanje ali garsonjero za 
nedoločen čas. Sprotno plačilo do 30.000 SIT ( stroški vključeni v ceno). Za morebitne 
informacije 041/421 004 Darjo
- INSTRUKCIJE matematika, fizika za srednje šole. Matematika, stohastika, optimiranje 
za visoke šole. tel.: 041 356 950
- IŠČEM DEKLE ali FANTA ZA ustanovitev GLASBENEGA DUA. Iskušnje niso
potrebne, samo veliko trde volje, tel.: 041 421 004 Darjo_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _

Naslov: Veliki trg I, 6310 Izola, tel. 066/640 00 10, fax. 066/640 00 15 
Glavni in odg. urednik: Drago Mislej / Uredništvo: D. Mislej, K. Bučar,
M. Motoh / Tehnični urednik: Davorin Marc 
Tednik izhaja v nakladi 2000 izvodov, cena 120 SIT.
Založnik / elektronski prelom : GRAFFIT LINE d.o.o., Izola; tel.05/ 6400-010
e-mail: MANDRAC@S-NET.NET
ŽR: 51430- 603 - 32431 / Tisk: BIROGRAFIKA BORI, Izola
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POTRES V KNJIŽNICI

Priznati je treba, da so se izolske knjižničarke medijsko kar dobro znašle, 
saj je o njihovem odpadlem ometu s stropa že isti dan izvedela cela 
Slovenija in dogodek je že isto dopoldne sklical kar nekaj občinskih 
uradnikov, ki imajo na skrbi to področje. Seveda si nihče ni upal 
obljubljati preveč, vendar so v knjižnici dobili nekaj pomembnih točk s 
katerimi bodo lahko bolj odločno trkali na vrata in na dušo vsem tistim, 
ki preoblem knjižničnih prostorov vztrajno tlačijo pod preprogo.

MESTNE KADILNICE NI VEČ
V Livadah so konec prejšnjega tedna lahko opazovali požar, saj je zagorela lesena baraka 
sredi vinogradov. Gre za stavbo, kije bila v lasti Vina Koper, ki ima v soseščini ob trgatvi 
tudi majhno pisarno in skladišče, omenjena baraka pa je bila priljubljeno shajališče 
klošaijev in drugih iskalcev prikritih prostorov. Kako je prišlo do požara policisti še niso 
odkrili, dejstvo pa je, da je zgorela do temeljev in še v torek popoldne seje iz posameznih 
aorišč dvigal ogenj. Se sreča, daje padal dež in širjenje požara ni bilo mogoče.

-, p

MOTOHOV KOTrr

ROČNA in VODNA MASAŽA 
FINSKA in TURŠKA SAVNA 
MEGA SOLARIJ

Izola, Zelena ulica 17 (Obrtna cona)
Tel.: 641 40 33, 641 31 06 
ODPRTO VSAK DAN OD 11.00 do 01.00
ob ponedeljkih zaprto

IZŽREBANE ŠTEVILKE V NAGRADNI AKCIJI "DECEMBER V IZOLI" 
objavljamo seznam izžrebanih številk, katerih lastniki se še niso oglasili

4. Play station - igralna konzola 00637 (Manufaktura, Veliki trg)
5. Play station - igralna konzola 22688 (Mercator Degro, Market Livade)

H.skiro 22440 (Mercator Degro, Market Livade)
12. skiro 10778 (Market Mercator Degro, Veliki trg, PE 43)
13. mikrovalovna pečica 14899 (Papirnica in knjigarna NAUTILUS, Postojnska ulica)
15. CD Walkman 19300 (Market Mercator Degro, Veluščkova ul., PE 40)
16. walkman 19966 ( Mercator Degro, Market Livade)
19.komplet CD plošč 18557 (Market Nanos, Hrib d.o.o., Pittonijeva ul.)
21 .komplet knjig 04283 (RITOŠA prodaja koles, Livade)
23.komplet knjig 27158 (Mercator Degro, Market Livade)
26.celoletna naročnina na Mandrač 00731 (Manufaktura )
29, celoletna naročnina na Mandrač 10263 (Market Mercator Degro, Veliki trg, PE 43)
30. celoletna naročnina na Mandrač 03221 (Grosist diskont Bajt, Polje-ind.cona)

ENA JE GORELA
O zatemnjenosti Izole pišemo na 
drugi in predzadnji strani 
Mandrača, saj ste nas mnogi 
opozorili na to, da veliko luči 
mestne razsvetljave sploh ne 
gori. Posebej opazno je to v 
drevoredu 1. maja, kjer gori 
vsega ena luč, to je tista v bližini 
zdravstvenega doma, medtem ko 
so vse ostale v temi. Vzrok je 
menda dotrajana napeljava, ki je 
lahko nevarna. Drugače pa je z 
odsekom od osnovne šole 
Livade do južne obvoznice. Tam 
luči niti ni in šolarji se gibljejo 
takorekoč v temi.
O tem, da je tema idealno okolje 
za vse vrste nepridipravov smo 
že velikokrat napisali in morda 
je prav zato med kriminalijami 
vse več dogodkov, ki so locirani 
v bližino takšnih, zatemnjenih, 
krajev.

31. - 85. nakupni boni v 02729 07682 20855
vrednosti 2.000 tolarjev 03215 10460 21204

00012 03867 13208 21743
00426 04223 14234 22170
01002 04347 14503 24687
01788 05627 18960 24783
02569 06632 20562 25033

Kako do nagrade ?
Če ste prejeli katero od nagrad se oglasite osebno na Uredništvu Mandrača, Veliki 
Trg 1, Izola ali po telefonu 640 00 10 vsak delovnik med 11. in 13.uro. Izvedeli 
boste, kdaj in kako boste nagrado prevzeli. Časa imate do 15. februarja 20011

December v Izoli
Četrtek

oblačno 
max 9 
min. 4

Petek Sobota Nedelja

El
oblačno oblačno deževno
max 13 max. 9 max. 8
min. 7 min. 6 min. 5
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